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.............ergee

Kortweg

Jubeltonen uit Hardenberg-centrum: 
enkele leegstaande winkelpanden 
worden binnenkort gevuld of ze zijn 
dat inmiddels. Heeft de centrum-
manager maar mooi gedaan, hoor je 
dan, de gemeente voorop. Maar wat 
moet je nou met nóg een lingerie-
zaak als er al twee zijn? Dit is Har-
denberg, niet Enschede of Utrecht. 
Of met een vijfde telefoonwinkel? 
Of met de zoveelste bloemisterij of 
kledingzaak? Het lijkt erop alsof 
het vullen van gaten belangrijker 
is dan waarmee je ze vult. Het zou 
aardiger zijn geweest als er winkels 

waren gekomen die we nog niet 
hadden, die het winkelen aantrek-
kelijker maken. Maar goed, dit kan 
het begin zijn en praten we over een 
half jaar over Hardenberg met een 
compact winkelgebied waar een 
verscheidenheid aan winkels is te 
vinden en het parkeren goedkoper 
is geworden.
Dat laatste kan vast wel betaald 
worden met de financiële meeval-
ler van een miljoen die Hardenberg 
heeft,  dankzij de verkoop van 
aandelen Enexis. B&W willen dat 
bedrag aan de reserve toevoegen, 
maar onze gemeenteraad kennende 
gaat dat niet gebeuren. Die geeft 
graag cadeautjes weg als er geen 
geld is en nu er wel geld is helemaal, 

vermoed ik. Parkeren met de par-
keerkaart is dan een oplossing. Net 
zoals in Ommen, zag ik toevallig de 
donderdag voor kerst. Daar was ik 
om een kerstconcert bij te wonen. 
Een mooi concert, dat mag gezegd 
worden, maar wel vreemd dat je 
17,50 euro moet betalen en dat er 
dan verwacht wordt dat je zo’n 
derde van het programma meezingt. 
Met al die valse kraaien om je heen 
die nooit tot een koor zijn toegelaten 
maar nu hun kans schoon zagen,  is 
dat geen pretje. Gelukkig was er na 
afloop nog een act van een bezoeker 
die een traptrede miste en tot bloe-
dens toe languit op het plaveisel 
terecht kwam. Dat deed hij vaker, 
begrepen we van omstanders die 

hem weer overeind hielpen, maar 
eigenlijk was het dus geen act maar 
een herhaald ongeluk.

Een goed koor, ik zei het al eerder, 
met toch op één vlak een amateu-
ristische uitstraling: het program-
maboekje. Verkeerde volgorde, 
verkeerde teksten, typefouten. En 
met afbeeldingen van personen toen 
ze 20 jaar jonger waren. Er is dus 
nog ruimte voor verbetering, moet 
je tegenwoordig zeggen. Dat klinkt 
vriendelijker dan wat eigenlijk be-
doeld wordt: het boekje was bagger.
En de titel was natuurlijk ouder-
wets: kerstconcert. Dat had feest-
concert moeten zijn. Tenminste, als 
je die overdreven politiek correcte 

wijsneuzen moet volgen die hele-
maal zijn doorgeslagen in hun ijver 
om ons land neutraal te verklaren. 
Aan de andere kant wordt dat soms 
ook weer verkeerd opgevat. Albert 
Heijn zou in zijn poging om geen 
klanten te kwetsen de kerststol een 
feeststol noemen. Die begrijpen niet 
dat kerst ook voor de meeste niet-
gelovigen onderdeel is van hun cul-
tureel erfgoed, werd gezegd. Maar 
het is natuurlijk een commercieel 
belang: de doos kan namelijk ook 
bij andere feesten worden gebruikt. 
En trouwens, ze noemen hem al 
jaren feeststol. Hoe dan ook: het is 
duidelijk dat we in een onverdraag-
zame tijd leven. Desondanks wens 
ik u een goed 2017.

HARDENBERG - De 70.000 euro 
die de gemeente Hardenberg ex-
tra krijgt uit het gemeentefonds 
willen B&W in een hulppotje 
stoppen. 

Half november heeft de gemeen-
teraad een motie aangenomen 
waarin B&W wordt opgedragen 
een regeling te maken zodat gezin-
nen met kinderen eenmalig waar-
debonnen krijgen die ze kunnen 
besteden bij lokale ondernemers. 
Het gaat dan om algemene kosten 
voor bijvoorbeeld de feestdagen of 
winterkleding. De gemeente voert 
momenteel gesprekken met kinde-
ren uit gezinnen met een minimum 
inkomen, zodat rekening gehouden 
kan worden met hun wensen.

Daarnaast krijgen de stichting 
Vecht voor Jeugd, de Voedselbank 
(speciaal het project Kinderen van 
de voedselbank) en de stichting 
Leergeld Hardenberg elk 5.000 euro 
zodat zij, ook op langere termijn, de 
gezinnen met kunnen ondersteunen.

HARDENBERG - De combina-
tie FLOOW, bestaande uit Reef 
Infra, Schagen Infra en Salverda 
Bouw, mag van de provincie 
Overijssel aan de slag met de 
N34 tussen de Witte Paal en de 
Drentse grens. De weg wordt 
opgewaardeerd om de veiligheid 
en de doorstroming te vergroten.

De N34 wordt ingericht als regio-
nale stroomweg, wat betekent dat 
verschillende gelijkvloerse over-
gangen, met of zonder verkeers-
lichten, en uitritten van woningen 
worden verwijderd of vervangen 
door tunnels en een viaduct. Ook 
worden de weg en bermen verbreed 
over de volledige lengte (circa 16 
km) en op een aantal plaatsen wordt 
een nieuwe parallelweg aangelegd. 
Door de ombouw van de N34 
kan het verkeer straks veiliger en 
met 100 kilometer per uur door-
rijden. De eerste werkzaamheden 
in combinatie met afsluitingen zijn 
gepland in juni/juli. Medio 2018 
moet het karwei klaar zijn.

LUTTEN - De kroegbaas van 
café D’Olde Stee in Lutten moet 
een dwangsom van 5.000 euro 
aan de gemeente Hardenberg 
betalen. De buren van het café 
ondervinden geluidsoverlast van 
bepaalde activiteiten en festi-
viteiten die in het café worden 
gehouden. Geluidmetingen door 
de gemeente hebben aangetoond 
dat de normen inderdaad fors 
worden overschreden.

In 2013 is de exploitant van het 
café al een dwangsom opgelegd. 
Omdat er nog steeds overlast is 
heeft hij dat bedrag nu verbeurd. 
De kroegbaas heeft nog wel een be-
zwaar ingediend bij de Commissie 
Bezwaarschriften, waarbij hij aan-
gaf dat de buren in een voormalige 
bedrijfswoning wonen waarvoor 
andere geluidsnormen gelden, 
maar dat bezwaar is niet gegrond 
verklaard. De exploitant kan nu drie 
dingen doen: de 5.000 euro betalen, 
in beroep gaan bij de rechtbank of 
wachten op de deurwaarder.

HARDENBERG - Op de plek 
waar het oude gemeentehuis, 
het voormalige politiebureau en 
de vroegere bibliotheek stonden 
in Hardenberg-centrum moeten 
huizen komen, vinden B&W.

Zij denken zelf aan een flat met 18 
appartementen op de hoek Witte 
de Withstraat/Bruchterweg, bij de 
rotonde. Op het resterende deel 
kunnen zo’n 28 woningen worden 
gebouwd: stadswoningen met een 
kleinere tuin, woningen met dakter-
rassen en patiowoningen.

Wat het precies gaat worden hangt 
af van waar behoefte aan is en wat 
de bouwer voor ideeën heeft. De 
ontwikkelaar moet meer doen met 
duurzaamheid dan wat wettelijk 
verplicht is, vinden B&W. Eén van 
hun wensen is dat de ontwikkelaar 
gasloos gaat bouwen, zodat koken 
en verwarmen zonder fossiele 
brandstoffen moet plaatsvinden. De 
gemeente wil de bestaande bomen 
zoveel mogelijk laten staan.

Waardebonnen 
voor minima

Infracombinatie gaat 
N34 opwaarderen

D’Olde Stee moet 
dwangsom betalen

Bouwplannen voor 
Hardenberg-centrum

Zomp - Dit jaar moet de Vecht-
zomp van Gramsbergen in de vaart 
worden genomen. Volgens het oor-
spronkelijke plan zou de platbodem 
van Deens eikenhout eind 2016 
gereed zijn, maar de streefdatum 
is niet gehaald. De eerste boot, De 
Mölle uit het Duitse dorp Laar, ligt 
momenteel op het droge. Vlak voor 
kerst is de boot naar Coevorden 
gebracht waar hij wordt schoon-
gemaakt en waar hij overdekt kan 
overwinteren. In april wordt de 
boot naar Laar teruggebracht voor 
de start van het derde vaarseizoen.

Aandelen - Energiebedrijf Enexis 
heeft de aandeelhouders – waar-
onder gemeenten en provincies 
– gevraagd aandelen te koop aan 
te bieden om een dure lening af 
te kunnen lossen. De gemeente 
Hardenberg heeft aan dit verzoek 
gehoor gegeven. Omdat meer aan-
delen zijn aangeboden dan Enexis 
nodig had heeft Hardenberg niet 
alle aandelen kunnen verkopen. 
Dat deel dat wel is verkocht levert 
de gemeente meer dan een miljoen 
euro op. Nadeel is wel dat jaarlijks 
8.000 euro aan dividend wordt 
misgelopen. B&W willen het geld 
toevoegen aan de reserve.

Bestuur - Per 1 januari is cardio-
loog Refik Kaplan (48) benoemd 
tot lid van de Raad van Bestuur van 
de Saxenburgh Groep. Hij combi-
neert zijn rol als bestuurder met het 
uitoefenen van zijn medisch werk. 
Dit betekent wel dat een deel van 
zijn patiënten wordt overgedragen 
aan andere cardiologen. Door de 
benoeming van Kaplan heeft de 
Saxenburgh Groep weer een twee-
hoofdige Raad van Bestuur. Henri 
Janssen blijft voorzitter.

Subsidie - Organisatoren van kleine 
evenementen in Overijssel  komen 
in aanmerking voor een financiële 
ondersteuning van de provincie. Het 
gaat om kleinere evenementen, met 
een minimale begroting  van 20.000 
euro per jaar, die onderscheidend 
zijn en  passen bij specifieke ken-
merken van de streek. De organisa-
toren kunnen vanaf 23 januari tot en 
met 20 februari 2017 een aanvraag 
indienen. De provinciale bijdrage 
is bestemd voor  de voorbereiding, 
uitvoering of verbetering van het 
evenement. De maximale subsidie 
is 10.000 euro per evenement. Voor 
het jaar  2017 is een budget van  
175.000 euro beschikbaar. Informa-
tie over de regeling is beschikbaar 
op www.overijssel.nl/evenementen.

Voedselbank De tv-actie om goe-
deren in te zamelen voor de voed-
selbanken in Overijssel heeft ruim 
306.000 euro opgeleverd, meer dan 
een verdubbeling van de 135.000 
euro die in 2015 is ingezameld. Ook 
de Voedselbank Hardenberg krijgt 
een deel van de goederen.
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Platteland houdt van carbid

Het knalt harder dan ‘gewoon’ vuurwerk en is veel goedkoper. Geen wonder dat de 
verkoopcijfers van carbid elk jaar stijgen. Volgens de grootste leverancier van ons 

land, OAF Holland in Olst, dit jaar zelfs spectaculair. Eerst alleen in het noorden, 
nu steeds verder landinwaarts. Maar wel voornamelijk op het platteland.



PANNA - Andere jaren waren rond deze tijd de krantenkolommen in de 
regio voor een groot deel gevuld met sfeerverslagen van het Protos-zaal-
voetbaltoernooi. Nu de organisatoren HHC uit Hardenberg als deelnemer 
hebben geweigerd omdat de ploeg ‘te hoog speelt’ blijft het overwegend stil.

De jeugdige supporters hebben nu een andere interesse gevonden, name-
lijk het Indoor Panna Toernooi van de gemeente Hardenberg. In diverse 
sportzalen in de gemeente zijn de afgelopen weken voorrondes gehouden. 
Een team uit Bergentheim won vrijdag de finale in Partycentrum Circus.

Pakketjes – Al die pakketbezorgers 
die twee of drie keer bij een klant 
aan de deur komen omdat hij of 
zij niet thuis was kosten veel geld. 
En als dat bezorgen ook nog eens 
in oude, milieubelastende busjes 
gebeurt dan schreeuwt dit probleem 
om een oplossing. Het Team Butler-
case heeft daar iets op gevonden: 
een grote, opvouwbare brievenbus 
voor pakketjes. Donderdag wordt 
het eerste exemplaar geplaatst op 
camping De Oldemeyer in Rheeze 
onder toeziend oog van wethouder 
Jannes Janssen. Hoe dat nou moet 
als je meerdere bezorgers op een 
dag krijgt is nog niet bekend. Eén 
bus is al prijzig (de goedkoopste heb 
je voor 189 euro), maar twee stuks 
kosten je een rib uit je lijf.

Spreekuur – Euregio houdt woens-
dag 18 januari van 18.00 tot 19.00 
uur een spreekuur in het gemeen-
tehuis van Hardenberg. Burgers 
kunnen hier terecht met vragen rond 
werken en studeren in het buurland 
en sociale verzekeringen (zoals 
AOW, WAO, zorgverzekering, pen-
sioen, werkloosheid). Verder kan 
men er terecht voor algemene vragen 
over verhuizen naar het buurland en 
vragen over Duitse belastingen. 

Aanhouding - Omstanders hebben 
dinsdagmiddag 3 januari op het 
Israël Emanuelplein in Hardenberg 
een 19-jarige man uit Heemserveen 
aangehouden. Vermoedelijk heeft 
hij ingebroken in een bestelbus. 
Getuigen wilden hem aanspreken 
waarop hij er vandoor ging. Twee 
omstanders hebben de achtervol-
ging ingezet en konden hem aan-
houden. De gewaarschuwde politie 
heeft de man daarna meegenomen 
naar het politiebureau.

Doen - Bertrand Stoeten, de organi-
sator van de in Hardenberg gehou-
den Samenloop op 27 en 28 mei, is 
gekroond tot Gewoon Doener van 
het Jaar in de gemeente Hardenberg. 
De gemeente heeft de prijs inge-
steld om inwoners en ondernemers 
die bijzondere prestaties leveren 
in het zonnetje te zetten. Na een 
oproep zijn er in totaal zo’n twin-
tig personen voorgedragen vanuit 
de samenleving, waarvan de jury 
er drie heeft genomineerd. Naast 
Bertrand Stoeten waren dat Jack 
van de Belt uit Lutten en Twan ten 
Napel uit Kloosterhaar. Overigens 
kon Stoeten niet in eigen persoon de 
prijs in ontvangst nemen vanwege 
een verkeersongeval.

HHC - De oefenwedstrijd van 
HHC tegen hoofdklasser Eemdijk 
uit Bunschoten is donderdag ge-
eindigd in een 2-5 overwinning. 
IJs en weder dienende vervolgen 
de Hardenbergers zaterdag 14/1 de 
competitie met een thuiswedstrijd 
tegen Spakenburg.

Woensdag 11 januari 2017
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Kortweg

Op de laatste voorpagina van dag-
blad Trouw in 2016 luchtten een 
paar predikanten hun hart over de 
splijtzwam in de Protestantse Kerk. 
Volgens die dominees zijn de kerk-
leiders te links-liberaal en sluiten 
zij hun ogen voor de gewelddadige 
kanten van de islam. De mensen 
aan de top vervreemden zich van de 
leden, die eerder conservatief zijn, 
ook PPV stemmen en dankzij de ge-
welddadige acties van steeds meer 
radicale moslims een grotere hekel 
krijgen aan de hele islam. Nou heeft 
een medewerker van de Universiteit 
van Amsterdam vorige week in de 

Volkskrant geschreven dat de kans 
dat je door de bliksem wordt getrof-
fen vele malen groter is dan dat je te 
maken krijgt met een terroristische 
aanslag, maar die heeft niet hele-
maal begrepen waarom de mensen 
toch banger zijn voor een groeiend 
aantal gewelddadige aanslagen 
dan voor een bliksemschicht. Slaat 
men ook door naar de andere kant? 
Zeker. Een inwoner van Hardenberg 
bekritiseerde de Hardenberger poli-
tici, omdat ze de bouw van een azc 
hebben toegestaan in de buurt van 
het moment voor de joodse dwang-
arbeiders in Kamp Molengoot. Je 
kunt er op wachten dat de moslims 
van het azc het monument zullen 
vernielen, meent zij. En dus is 
haar vraag: wat doen B&W om het 

joodse monument te beschermen?

Ik zou zeggen: een rechtstreekse 
telefoonverbinding aanleggen tus-
sen het monument en de politie. En 
dan niet naar de gewone dienders 
maar naar de ME, of nog beter: 
naar mariniers en commando’s. 
We zouden trouwens meer van die 
telefoons moeten hebben. Overal in 
de gemeente, om anoniem door te 
kunnen geven wie misschien zwart 
werk, onterecht een uitkering ont-
vangt of een flinke som spaargeld 
niet heeft gemeld. ‘Onze’ burge-
meester vertelde tijdens zijn nieuw-
jaarstoespraak over samenwerking, 
samen delen en solidariteit. Die 
van Rijssen-Holten bekeek het van 
de andere kant: “Kijk om je heen 

en verwonder jezelf als plotseling 
iemand in een dure auto rijdt, dure 
sieraden heeft,” vertelde hij tijdens 
zijn nieuwjaarstoespraak. Volgens 
hem wordt oneerlijk geld verdiend 
door witwassen, fraude en drugs-
handel. Hij roept de burgers dan 
ook op hun ogen open te houden. 
Niet denken aan rijkdom door erfe-
nis, staatsloterij of gewoon keihard 
werken, nee, aangeven dat volk. Ui-
teraard werd in reacties de Tweede 
Wereldoorlog er weer bijgehaald, 
zijn oproep zou een NSB’er niet 
misstaan etc. Maar zeg nou zelf: 
wat is er verkeerd aan om die ver-
velende chef of voormalige vriend 
een poets te bakken door anoniem 
te melden dat-ie toch wel erg vaak 
op vakantie gaat?

Jammer alleen dat het ook weer veel 
geld kost en vrijwel niets oplevert. 
Ongeveer op de dag dat de burge-
meester van Rijssen-Holten zijn 
oproep deed werd bekend dat zo’n 
2000 Nederlanders het afgelopen 
jaar contact hebben gezocht met de 
Belastingdienst met een tip over een 
familielid, buurman of andere be-
kende. Die cijfers had radiozender 
BNR opgevraagd bij de fiscus. En 
wat bleek? Meer dan de helft van 
de tips had tot niets geleid. In de 
overige gevallen was er wel actie 
ondernomen, maar slechts in een 
paar gevallen was daadwerkelijk 
een navordering opgelegd.
Misschien dan toch maar beter 
inzetten op noaberschap en soli-
dariteit.
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DE KRIM - Ina Hamberg uit De 
Krim is vrijwillig groepsleider 
van de plaatselijke brandweer-
groep. Door samenwerking met 
Drenthe is de groep af en toe ook 
actief in het dorp Elim. Zij was 
tijdens Oud & Nieuw aanwezig 
bij de rellen in dit Drentse dorp. 
Op de site Brandweervrijwilli-
gers.nl gaf ze hiervan een verslag.

“Zoals bijna elk jaar in de nieuw-
jaarsnacht was er ook dit jaar 
weer een uitruk naar Elim, naar de 
Dorpsstraat voor het blussen van 
een vreugdevuur. Al een aantal ja-
ren achtereen krijgen we hetzelfde 
uitrukbericht en bijna elk jaar is het 
haast ‘gezellig’ te noemen. Vorig 
jaar hebben de jongeren zelfs hun 
eigen brand geblust onder toeziend 
oog van ons. Zonder ook maar een 
greintje agressie.”

De brandweerlieden dachten dat het 
dit keer net zo zou gaan, maar bij het 
inrijden van de Dorpsstraat kregen 
ze meteen de volle laag vuurwerk 
over zich heen. “Toen ook allerlei 
vuurwerk onder de wagen werd 
gegooid voelden we ons behoor-
lijk bedreigd. We hebben daarna 

Brandweer De Krim blust onder politiebegeleiding
besloten naar de parkeerplaats bij 
de voetbalvelden te rijden om van 
daaruit onder politiebegeleiding de 
brand te gaan blussen. De politie 
en ME zijn voor ons uitgereden en 
hebben het publiek verspreid en het 
kruispunt vrijgemaakt, zodat wij 
ons werk konden doen.”

De ME heeft nog een aantal charges 
uitgevoerd omdat enkele mensen 
uit het publiek probeerden langs 
het politiekordon te komen naar 
de brand toe. Nadat het vuur was 
geblust kwam de vrachtwagen van 
de gemeente om alle rommel op te 
laden. Ook de gemeentewerkers 
werden beschermd door politie 
en ME. 
Tijdens de nabespreking in de 
kazerne bleek dat alle vrijwilligers 
verbaasd waren dat het dit jaar zo 
geëscaleerd was. “We hebben best 
wel een goede band met de bevol-
king in Elim, ondanks het feit dat 
dit niet onze eigen woonplaats is. 
De bevolking kent ons bijna al-
lemaal van gezicht omdat we ons 
regelmatig in Elim laten zien, bij-
voorbeeld bij dorpsfeesten”, vertelt 
Ina. Volgens haar betrof het maar 
een paar oproerkraaiers, die de rest 

heeft aangestoken. Het merendeel 
van de aanwezigen distantieerde 
zich van deze relschoppers.

In het kader van “Handen af van 
onze helpers” doet de veiligheids-
regio IJsselland aangifte van het 
voorval.

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg gaat een pilot starten 
met het digitaal ondertekenen van 
geboorteakten vanuit het Röpcke-
Zweersziekenhuis. In de gemeente 
Hardenberg vinden jaarlijks zo’n 
800 geboortes plaats, waarvan 
ongeveer 600 op de kraamafdeling 
van het ziekenhuis. Na de geboorte 
wordt er aangifte gedaan bij de 
gemeente. Dit gebeurt binnen drie 
werkdagen. Vanaf december 2015 
was het al mogelijk om online de 
aangifte in te vullen, maar een hand-
tekening moest nog worden gezet in 
het gemeentehuis. Binnenkort kan 
met behulp van een ‘signing tablet’ 
een handtekening worden gezet 
op de geboorteakte, waardoor de 
aangifte in één keer digitaal gedaan 
kan worden.

Digitaal ondertekenen

BRUCHT - Dat de pontjes over 
de Vecht in Brucht en bij de Loo-
zensche Linie vaak stuk zijn komt 
grotendeels door ondeskundig 
gebruik, concluderen ambtenaren 
van de gemeente Hardenberg. Ze 
zijn echter zo waardevol voor de 
fietsende inwoners en toeristen dat 
ze moeten blijven. Volgens een 
natte-vinger-werk-schatting hebben 
140.000 mensen het afgelopen jaar 
van beide pontjes gebruik gemaakt

Toezicht
Door het verbeteren van toezicht 
en begeleiding op en bij de pontjes 
op zomerse dagen, wanneer veel 
toeristen zijn te verwachten, kan 
door goed gebruik het aantal sto-
ringen worden voorkomen. Door 
inschakeling van vrijwilligers of 
de inzet van mensen met afstand 
tot de arbeidsmarkt kunnen veel 
storingen worden voorkomen, is 
de verwachting. Voor het herstel 
en blijvend functioneren van beide 
pontjes is jaarlijks een bedrag van 
zo’n 23.000 euro nodig.

Pontjes blijven

redactie@sallander.nl



te bezoeken.
Om iets te gaan doen met de ideeën 
van het adviesbureau heeft de ge-
meente de inzet van de winkeliers 
en de eigenaars van winkels nodig, 
want niemand kan gedwongen 
worden te verhuizen. Bovendien 
is het nog een concept-visie, waar 
winkeliers, inwoners en anderen 
commentaar op kunnen leveren. De 
gemeenteraad wilde er vorige week 
dinsdag dan ook niet al teveel over 
zeggen, omdat het stuk nog wel een 
paar keer op de raadsagenda wordt 
geplaatst.

Een blik op de Kristallen Bol 
2018 laat zien dat vanaf dat jaar 
op zondag de supermarkten in 
Hardenberg enkele uren op zondag-
middag geopend zullen zijn. Tussen 
bijvoorbeeld 13.00 en 15.00 uur 
boodschappen doe bij de Jumbo, 
Lidl of Aldi.
Koren op de molen van Jeroen 
Engbers, filiaalmanager van Jumbo 
Hardenberg. Hij pleitte vorige week 
dinsdag in de gemeenteraad voor 
zondagopenstelling. Goed voor 
inwoners en toeristen, meende hij. 
Daarbij wilde hij wel rekening 
houden met de Hardenberger ge-
loofsgemeenschap. Door bijvoor-

beeld alleen ’s middags open te 
zijn en niet op zondagmorgen of 
zondagavond, wanneer nogal wat 
Hardenbergers ter kerke gaan. Hij 
is waarschijnlijk niet helemaal op 
de hoogte van de frequentie van 
diensten in Hardenberg, want de 
gereformeerd vrijgemaakte kerken 
zijn ook op zondagmiddag in be-
drijf, maar ach, hij werkt nog niet 
zo lang in het Vechtstadje.

Bijna alle partijen toonden zich 
voorstander van zondagopening, 
behalve de ChristenUnie. En niet 
alleen vanwege hun geloofsovertui-
ging, zei fractievoorzitter Boersma, 
nee, het was ook om de mensen te 
beschermen tegen de 24-uurs eco-
nomie. Een tandje minder zou niet 
verkeerd zijn, dat was gezonder en 

socialer. Dinsdag werd duidelijk dat 
er een sleutelrol aan zit te komen 
voor het verdeelde CDA. Een deel 
vindt de zondagsrust belangrijk, 
anderen zien vooral de economische 
voordelen. Of die er zijn? Engbers 
rekende even voor dat boodschap-
pen doen bij de Jumbo op zondag 
werk oplevert voor 2 vaste krachten 
en 10 hulpkrachten. Toen vorig jaar 
zes winkels in Emmen op zondag 
de deuren openden leverde dat 
120.000 euro per week extra op. 
Geen verschuiving van andere da-
gen naar zondag, nee, echte winst. 
Maar de kleine winkeliers als daar 
zijn de bakker en de slager moeten 
dan inleveren, meende CDA’er 
Dogger. Engbers bestreed dat: 
brood van de supermarkt is niet 
hetzelfde als brood bij de bakker 

zodat die geen klanten verliest. Zijn 
ontboezeming dat hij zelf het liefst 
vlees bij de specialist koopt “want 
dat is lekkerder dan het vlees in de 
supermarkt” leverde naast gelach 
veel instemmend geknik op. Een 
snelle rekensom makend, rekening 
houdend met nieuwe verhoudingen 
in de raad na de verkiezingen in 
2018, geeft als uitkomst dat vol-
ledige zondagsrust in Hardenberg 
zijn langste tijd heeft gehad.

Behalve in de wijk Baalder. Daar 
sluit de supermarkt, tot groot on-
genoegen van veel buurtbewoners. 
Een inderhaast gefabriceerde Face-
bookpagina zorgde voor nogal wat 
modder gooien richting exploitant 
René Alfring van de Plus-markt. 
Er werd getwijfeld aan de cijfers, 

aan het vakmanschap, aan de inzet 
van sommige personeelsleden. Uit-
eindelijk heeft de man die de actie 
tot behoud van de winkel is gestart 
inzicht gekregen in de cijfers, wat 
Alfring uiteraard niet had hoeven 
te doen. Het is zijn onderneming, 
geen sociaal werkverschaffingspro-
ject. Een onderneming moet geld 
opleveren en zo niet, dan moet je 
als ondernemer stoppen. Die cijfers 
toonden aan dat een kleine buurt-
super dankzij de concurrentie van 
winkels in het centrum niet meer 
uitkan. En de Spar in Heemse dan?, 
werd geroepen. Recent onderzoek 
heeft laten zien dat deze winkel wel 
eens de volgende kan zijn die moet 
sluiten. Als de buurt niet voldoende 
geld naar de winkel brengt is het 
afgelopen. Het is niet anders.

Woensdag 18 januari 2017
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Detailhandel in Hardenberg over 5 jaar

Minder leegstand en kleiner winkelgebied

Met de installatie van Arjen Roelofs (CDA) is de gemeenteraad van Hardenberg weer compleet. Hij kon meteen meedoen met de discussie over één van 
de  belangrijkste onderwerpen van dit jaar, namelijk de toekomst van de winkelgebieden in de gemeente Hardenberg.

Minder leegstand is het ene hoofdthema, een kleiner winkelgebied het 
andere. Uit het onderzoek dat adviesbureau Seinpost in opdracht van de 
gemeente heeft uitgevoerd, komt onder meer naar voren dat de loopaf-
standen in het kernwinkelgebied te lang zijn: van begin Voorstraat tot eind 

HARDENBERG – De detailhandel verandert snel en structureel, ook 
in de gemeente Hardenberg. Omzetten en bezoekersaantallen lopen 
terug en de leegstand is toegenomen. Het gemeentebestuur is achter de 
schermen al een poosje bezig met het werken aan een compact en aan-
trekkelijk winkelgebied, zowel in de grote als de kleinere kernen. Om 
dit werk een beetje gestructureerd te laten verlopen zet de gemeente 
op papier hoe de detailhandel er op den duur uit moet zien. De vorige 
keer dat dit gebeurde was in 2002. Die visie is sterk achterhaald, omdat 
er een economische crisis is geweest en de mensen anders zijn gaan 
winkelen, met steeds meer aankopen via internet.

Oosteinde circa 500 meter. Dat er 
vier supermarkten zijn wordt als 
positief ervaren omdat zij publiek 
trekken, maar dat positieve gevoel 
verdwijnt weer voor een deel door-
dat het marktplein sfeer mist en niet 
uitnodigt om er langer te verblijven. 
De knip in de rondweg waardoor je 
zo’n beetje door theater De Voor-
veghter wordt tegengehouden werd 
jaren geleden toegejuicht, maar 
Seinpost ziet meer nadelen dan 
voordelen omdat het voor consu-
menten nu niet aantrekkelijk is om 
een ander deel van het winkelgebied 

HARDENBERG – B&W van Har-
denberg hebben vorige week het 
Meerjarenprogramma Onderhoud 
Wegen 2017-2019 vastgesteld. 
Jaarlijks wordt een bedrag van 1,7 
miljoen euro beschikbaar gesteld 
om het onderhoud van de gemeen-
telijke wegen op peil te houden.

Sinds 2008 stemt de gemeente het 

Onderhoud wegen kost 1,7 miljoen
onderhoud aan de wegen af met 
plaatselijk belangen en LTO. In de 
nieuwe onderhoudsplannen wordt 
ook gewerkt aan het verlagen van 
bermen. Daar waar onderhoud aan 
de wegen wordt gepleegd, worden 
ook de wegbermen fors verlaagd. 
Door de zachtere winters en brede 
landbouwvoertuigen zijn de bermen 
zachter en kwetsbaarder geworden. 

Het verlagen van de bermen zorgt 
voor een betere afwatering over de 
eerste meters langs de weg.
Ook fietspaden worden de laatste 
jaren steeds vaker meegenomen in 
de onderhoudsplanning. De ver-
wachting is dat door de toename 
van E-bikes het onderhoud van 
fietspaden een nog prominentere 
rol in toekomstige onderhoudsplan-
nen gaat spelen. In verband met 
de werkzaamheden aan de onder-

doorgangen bij de N34, wordt on-
derhoud aan de aanliggende wegen 
op sommige plekken uitgesteld. 
Hiermee wordt voorkomen dat net 
onderhouden wegen beschadigen 
door de werkzaamheden die de Pro-
vincie aan de N34 gaat uitvoeren.

Campings - Het Vechtdal is de 
beste kampeerregio van ons land. 
Die conclusie is niet erg gewaagd 
als gekeken wordt naar de prijzen 
die de campings in Hardenberg 
en Ommen vorige week hebben 
ontvangen tijdens de Vakantiebeurs 
2017. Eerste prijzen waren er voor 
camping De Beerze Bulten, voor 
De Roos, De Lemeler Esch, De 
Vechtstreek en De Zandstuve.

Te klein - De garageketen Kwik-Fit 
heeft zijn filiaal in Hardenberg ge-
sloten omdat het te groot was voor 
het onderhoudsaanbod. Kwik-Fit 
opende de vestiging in Hardenberg 
tien jaar geleden. Nu de huur van 
het pand afliet was het tijd om de 
kosten en baten tegen elkaar af te 
wegen. Omdat er te weinig werd 
verdiend is besloten het fiaal te slui-
ten. Te groot voor het kleine Har-
denberg, concludeert de directie van 
Kwik-Fit. Klanten uit Hardenberg 
kunnen nu terecht in Hoogeveen, 
Emmen en Meppel.

Wandelen - ArboPositief Harden-
berg, de netwerkorganisatie van, 
voor en door werkzoekenden, gaat 
bij goede weersomstandigheden 
wandelen. De tweewekelijkse bij-
eenkomst van woensdag 25 janu-
ari staat in het teken van een goed 
gesprek onderweg. De wandeling 
start om 10.15 uur vanuit de ont-
vangstruimte op het bedrijventer-
rein Vechtpark, Vechtstraat 2D in 
Hardenberg (ingang uitzendbureau 
Carrière), en duurt maximaal 1,5 
uur. De inloop is vanaf 10.00 uur. 
Deelnemers moeten zorgen voor 
goed schoeisel en passende kleding.
Bij slechte weersomstandigheden is 
er een alternatief programma.

Sporen – Natuurcentrum De Kop-
pel in Hardenberg houdt woensdag 
25 januari van 14.00 tot 16.00 uur 
een kindermiddag. Deze middag 
staat in het teken van ‘Sporen’ en 
is met name geschikt voor kinderen 
van 6 t/m 12 jaar. De middag begint 
met een rondje door de nieuwe 
expositie ‘Speuren naar sporen’. 
Daarna gaan de kinderen een me-
mospel maken. De kaartjes bestaan 
uit een dier en de voetafdruk van dit 
dier, bijvoorbeeld van een hond, kat, 
eekhoorn en eend. Als er voldoende 
kaartjes gemaakt zijn, wordt het 
spel gespeeld. Na afloop krijgen de 
kinderen hun memospel in een mooi 
doosje mee.
 
HHC – Vanwege de toestand van 
de velden op sportpark De Boshoek 
is zaterdag de voetbalwedstrijd van 
HHC tegen Spakenburg afgelast. 
Als het weer niet opnieuw roet in 
het eten gooit, spelen de Harden-
bergers zaterdag in Rotterdam tegen 
Jong Sparta, dat 3 punten meer 
heeft. Aanvang 15.00 uur.



HARDENBERG - “Je kunt het je 
bijna niet voorstellen als je nu op 
zaterdagavond door het centrum 
van Hardenberg fietst, dat hier 
ooit politieagenten en zelfs ME-
ers met wapenstokken moesten 
optreden om rellende jongeren 
uiteen te jagen.”

Rik Dogger, oud-Hardenberger en 
tegenwoordig journalist bij RTV 
Utrecht, was nog niet geboren toen 
Hardenberg met enige regelmaat 
negatief in het nieuws kwam van-
wege uitgaansrellen, maar hij weet 
er inmiddels bijna alles van. Uitge-
ver Heijink heeft hem gevraagd een 
boek te schrijven over die woelige 

periode, zo’n beetje de tweede helft 
van de jaren ’70. Er was al wel een 
website van barmedewerker Henk 
Stoeten, getiteld Woelig Harden-
berg, maar echt onderzoek naar die 
periode was nog nooit gedaan.
Het onderzoek van Rik Dogger 
bestond onder meer uit het inter-
viewen van de hoofdrolspelers 
uit die tijd: discobezoekers, po-
litieagenten en de bewoners van 
het Oosteinde, die vrijwel weke-
lijks last hadden van dronken en 
vernielzuchtige discogangers uit 
met name De Papillon. Daarnaast 
konden de politiedossiers worden 
geraadpleegd en lokale kranten als 
het Noord-Oosten.

Het kostte Rik naar eigen zeggen 
niet veel moeite om de verhalen los 
te peuteren. “Ik heb echt heel veel 
informatie gekregen, de mensen 
waren heel open. Wat mij vooral 
opviel is dat de verhalen nogal ver-
schillen. Een kroegganger heeft een 
heel andere kijk op de situatie dan 
de ondernemers in de binnenstad. 
Ik schrijf de verhalen op zoals ze 
mij zijn verteld. Het is dan aan de 
lezer om zijn of haar conclusies te 
trekken.”
Het boek wordt volgens Rik niet al 
te dik, zo tussen de 75 en 100 pa-
gina’s. Met veel foto’s, hoewel het 
vinden van afbeeldingen nog niet zo 
gemakkelijk was. “Er werden toen 

lang niet zoveel foto’s gemaakt als 
tegenwoordig, nu iedereen vrijwel 
constant met zijn mobieltje in de 
hand staat. Maar Henk Stoeten heeft 
goed geholpen met zijn archief.”

Roerig Hardenberg
De titel van het boek wordt waar-
schijnlijk Roerig Hardenberg, 
hoewel daarover nog geen definitief 
besluit is genomen. Veel tijd om 
daarover te dubben is er echter niet 
meer, want het werk moet nu afge-
rond worden zodat het opmaak- en 
drukproces in gang kan worden 
gezet. Tegen de tijd dat Vaderdag 
weer op de kalender staat moet het 
boek in de winkel liggen.

Hoe lang zullen de politieke partijen 
in Hardenberg nog meewerken aan 
de rubriek Politiek onder de Loep in 
weekblad De Toren? Sommige par-
tijen geven een eerlijke mening over 
een vraag of zeggen wat hun visie is 
over een onderwerp, terwijl andere 
alleen maar propaganda maken en 
zich afzetten tegen de rest. Dat heeft 
niet alleen te maken met of ze wel of 
geen oppositiepartij zijn. OpKoers 
en GroenLinks vertellen wat ze 
ergens van vinden, zonder andere 
partijen daarbij te betrekken. De 
andere oppositiepartijen, VVD en 
D66, maken er een sport van zoveel 
mogelijk te jennen en anderen tegen 

de schenen te schoppen. De laatste 
aflevering ging over het transfor-
matiefonds: Hardenberg wil een 
compacter winkelcentrum hebben 
met minder leegstand en daarvoor 
moeten winkels verhuizen, als het 
even kan. Daarvoor moeten winke-
liers geld leveren, de provinciale en 
landelijke overheid moeten een duit 
in het zakje doen en de gemeente 
ontkomt er niet aan mee te betalen. 
D66 vindt dat niks. Er is geen visie, 
de gemeente weet niet hoeveel er in 
het fonds gestopt moet worden en 
wat de bijdrage van Hardenberg zal 
zijn. Maar toen twee weken geleden 
in de raadsvergadering de nieuwe 
visie op de detailhandelsstructuur 
aan de orde kwam had D66 een 
paar onbetekenende vragen en ver-
der geen commentaar. Luister de 

vergadering nog maar eens af via 
internet. Veel commentaar geven 
kan eigenlijk ook niet, omdat de 
winkeliers en ook de bevolking nog 
hun zegje mogen doen. Als dat is 
gebeurd en de visie klaar is wordt 
aangegeven hoe het verder gaat, 
wat het kost en wie moet betalen. 
Dat D66 praat over een blanco 
cheque is dan ook ver bezijden de 
waarheid. De tijden van iets doen 
zonder beleid zijn voorbij, schrijft 
D66. Alleen.... die tijden zijn er 
nooit geweest. Misschien verkeerd 
beleid, of beleid waar je het niet 
mee eens bent maar nooit ‘zomaar’. 
Maar goed, de partij wil blijkbaar 
een beetje warm draaien voor de 
raadsverkiezingen van 2018 en dan 
is het fijn als je een podium wordt 
geboden om propaganda te maken.

De andere tegenpartij is de VVD 
van Bert Gelling. Hij vertelde in 
de raadsvergadering dat wethouder 
Douwe Prinsse eerst een nieuw cen-
trum in Hardenberg heeft gebouwd 
dat groter en groter moest worden 
en nu wil diezelfde wethouder dat 
het weer kleiner moet. Begrijpt u het 
nou nog? schrijft hij in de politieke 
rubriek. Hijzelf begrijpt het wel 
hoor, hoewel hij anders doet gelo-
ven. Tijdens de vergadering is hem 
uitgelegd dat Hardenberg voor de 
kleinste groei in het centrum heeft 
gekozen uit de varianten die op ta-
fel lagen, er werd met voorbeelden 
duidelijk gemaakt dat er al jaren-
lang wordt geprobeerd het centrum 
kleiner te maken en dat de invloed 
van crisis en webwinkels 15 jaar 
geleden niet kon worden voorzien. 

Maar die uitleg komt de VVD niet 
zo goed uit en daarom doet Gelling 
net alsof zijn neus bloedt en schrijft 
hij in de krant precies hetzelfde als 
wat hij vertelde voordat hem duide-
lijk werd gemaakt hoe de vork aan 
de steel zit.

Raadsleden van andere partijen 
zeiden in de wandelgangen dat ze 
eigenlijk helemaal geen zin heb-
ben om twee keer per week lastig 
gevallen te worden met allerlei 
vragen en stellingen, maar ze kun-
nen geen ‘nee’ zeggen omdat die 
houding anders tegen hen gebruikt 
kan worden. Ik verwacht echter dat 
wanneer VVD en D66 zo nog een 
poosje doorgaan de toon van de 
andere bijdragen wel wat scherper 
zal worden.

Woensdag 25 januari 2017
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Nieuw boek over rellen jaren ‘70
‘Roerig Hardenberg’

In de tijd van de bar-rellen oefende de Mobiele Eenheid regelmatig op de parkeerplaats van recreatieplas De Oldemeijer.

HEEMSE - Niet alle winkeliers zijn tevreden over het rapport van het 
bureau Seinpost dat als basis dient van de detailhandelsstructuurvisie van 
de gemeente Hardenberg. Volgens het onderzoeksbureau heeft de Spar in 
Heemse mogelijk een kwetsbare positie en moet er wat gebeuren zodat de 
winkel de buurtfunctie kan behouden. “Onzin”, zegt winkeleigenaar Klaas 
Peter van Houten. “Wij hebben nooit met mensen van Seinpost gesproken. 
Als dat wel was gebeurd hadden ze gezien dat het best goed gaat. En bin-

Spar Pierik: “Wij doen het prima” nenkort kan iedereen dat zien. Wij gaan 23 februari dicht. Maar twee weken 
later zien de klanten een helemaal vernieuwde winkel met een nieuwe 
opstelling en nieuw interieur. Bovendien zorgen we met energiebesparende 
maatregelen dat we milieutechnisch helemaal bij de tijd zijn. Ik kan wel 
verklappen dat ik nog nooit zo’n grote investering heb gedaan.” Volgens 
Van Houten heeft hij geen last van nieuwe supermarkten in het centrum 
van Hardenberg, zoals de eigenaar van de inmiddels gesloten Pluswinkel in 
Baalder dat naar eigen zeggen wel heeft. “Wij zijn geen supermarkt maar 
een buurtwinkel en dat willen we graag zo houden. We hebben trouwe 
klanten die hier graag komen, dus de investering durfden we wel aan.”

TUBBERGEN/OUD LUTTEN 
- Meuten is eigenlijk een oud Oost-
Nederlands gebruik bij een bruiloft: 
op de trouwdag van een nieuw 
bruidspaar haalden de buren de 
bruid op. Hierbij werd met versierde 
bezems of een slagboom de weg af-
gezet. Deze blokkade werd pas weer 
opgeheven nadat de bruidegom 
de hele buurt van een borrel had 
voorzien. In Tubbergen gebeurde 
dat begin deze maand ook met een 
vroegere inwoonster van Oud Lut-
ten. ‘Bruidegom’ Tubbergen deelde 
borrels uit bij de gemeentegrens 
om ‘bruid’ Wilmien Haverkamp, 
geboren Wenker, te ontvangen als 
nieuwe burgemeester. 

Het grotendeels katholieke Tub-
bergen – volgens CBS-cijfers van 
vorige maand zo’n 78% - heeft 
daarmee een katholieke burgemees-
ter, die echter geen lid is van het 
CDA, de nazaat van de katholieke 
KVP. Zij is partijloos, dat wil zeg-
gen dat ze naar buiten toe geen po-
litieke voorkeur heeft en ook geen 
lid is van een partij. “Onpartijdig 
waardoor ik mij op de inhoud kan 
concentreren”, zegt ze zelf.

Voor een deel van de inwoners 
van Slagharen is de nieuwe bur-
gemeester van Tubbergen geen 
onbekende: zij ging er naar school 
en naar de katholieke kerk. Ook 
onder Hardenbergers zullen er nog 
zijn bij wie het noemen van haar 
naam een lichtje opgaat, want ze 
was ooit werkzaam bij het plaat-
selijke jongerencentrum. Wilmien 
Haverkamp-Wenker was tot vorige 
maand stadsdeelmanager Noord in 
Enschede.

Streekgenoot 
burgemeester 
Tubbergen

Wilmien Haverkamp-Wenker
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Het college van Hardenberg staat 
voor een belangrijke beslissing: 
gaan de wethouders na de verkie-
zingen volgend jaar door of niet. 
Natuurlijk, dat hangt ook af van 
het aantal zetels dat de partijen van 
de huidige wethouders behalen en 
of er een coalitieakkoord gesloten 
kan worden, maar ze moeten zelf 
ook willen. Áls ze doorgaan heeft 
dat wel consequenties voor hun 
garderobe: er zal een maatje meer 
aangeschaft moeten worden.

Wethouder René de Vent is degene 
met het minste aantal dienstjaren en 
dat is ook te zien. Nog geen knel-

lende kleding die vooral rond het 
middel last van krimp heeft gehad. 
Bij de beide andere wethouders, 
Douwe Prinsse en Jannes Janssen, 
ligt dat wat anders. Of dat nou een 
goed of slecht teken is, is nog niet 
helemaal duidelijk. Óf het is de 
laatste paar jaren economisch weer 
goed gegaan zodat ze voortdurend 
worden uitgenodigd voor etentjes, 
feestjes en partijen om de opening 
van een bedrijf te vieren. Óf het 
gaat ons als gemeente Hardenberg 
nog steeds niet voor de wind zodat 
de wethouders zich het vuur uit de 
sloffen moeten lopen om via eten-
tjes, feestjes en partijen nieuwe be-
drijven naar Hardenberg te lokken.

Ik kan mij echter voorstellen dat de 
twee langstzittende wethouders ook 

eens een keer wat anders willen. 
Been everywhere, seen everything 
and done everything. De woorden 
van de Amerikaanse schrijver Scott 
Fitzgerald zouden zo langzamer-
hand ook uit hun mond kunnen 
komen. Voor Jannes Janssen zou er 
een toekomst in Den Haag kunnen 
liggen. Hij staat nummer 17 op de 
kandidatenlijst van de Christen-
Unie. En als nou op 15 maart het 
erg slecht weer is of de fans van 
andere partijen geen zin hebben om 
te stemmen dan maakt hij nog een 
kans ook, want de bevindelijke en 
iets minder bevindelijke gerefor-
meerden zijn trouwe stembusgan-
gers. Maar ja, om van de huidige 
5 zetels 17 te maken moet het wel 
flink gaan stormen die dag, of er 
moeten veel voorkeurstemmen op 

hem worden uitgebracht.

Wethouder Douwe Prinsse kan 
vast en zeker terecht bij een groot 
bouwbedrijf. Volgens de VVD-
raadsleden heeft Prinsse zo’n beetje 
in zijn eentje het nieuwe centrum 
van Hardenberg gebouwd, dus 
hoeft hij niet bang te zijn dat hij 
zich tijdens het wethouderloze 
tijdperk hoeft te vervelen. Wie de 
opvolgers moeten worden is nog 
de vraag, er van uitgaande dat de 
huidige coalitie in stand blijft. Bij de 
ChristenUnie is Sake Stelpstra een 
kandidaat, hoewel ik hem een paar 
maanden geleden de gemeenteraad 
uit heb geschreven: drukke baan, 
jong gezin, weinig tijd meer voor 
de raad. Meteen daarna kwam hij 
een beetje gepikeerd vragen hoe ik 

aan die onzin kwam. Die is dus wel 
degelijk in de race. En een nieuwe 
CDA-wethouder? Misschien de 
huidige fractievoorzitter Martijn 
Breukelman. Die is al bijna net 
zolang student als ik vingers aan 
mijn beide handen heb, zodat het 
tijd wordt dat hij eens gaat werken 
voor de kost.
Of Henk Dogger, ruim 10 jaar 
raadslid, werkzaam bij de Belas-
tingdienst en toch verklaard tegen-
stander van hogere OZB. Maar ook 
voor hen dreigt uitbreiding van de 
garderobe met een maatje meer. Ge-
lukkig is Hardenberg de grens van 
60.000 inwoners gepasseerd, zodat 
er vanaf 2018 door onze bestuurders 
wat meer verdiend kan worden. De 
nieuwe Primark in Zwolle hoeven 
ze nog niet van binnen te bekijken.

Oud-Hardenberger exposeert in LOC+

De opening van de expositie van Egbert Willering (l) werd verricht door Klaas Oosterkamp (r). Tussen hen in voorzitter Gert Gerrits van HardenbergArt.

HARDENBERG - Een schilderijtje van het 
Hoge Doel dat Hardenberger Egbert Willering 
ooit heeft gemaakt, heeft ervoor gezorgd dat 
er nu een expositie van hem is te zien in het 
LOC+ aan de Sportlaan in Hardenberg.

Deze ‘jeugdzonde’ (“alleen geschikt om er de 
kachel mee aan te maken”, vindt Willering zelf) 
werd opgepikt door Klaas Oosterkamp die voor 
het historisch tijdschrift Rondom den Herden-

bergh speurde naar de verbinding van kunst met 
Hardenberg. Bij een bezoek aan Willering in 
Zwolle zag hij echter dat de voormalige onder-
wijsman tegenwoordig heel andere schilderijen 
maakt: abstract-figuratief. Dat lijkt een tegenstel-
ling, maar Willering heeft de twee begrippen met 
elkaar verbonden. De oud-Hardenberger (van 
schoenmaker Willering aan de Voorstraat, waar 
nu cadeauwinkel ’t Gilde is gevestigd) schildert 
voorwerpen als bedden, kasten, stoelen maar ook 

bloemen waarbij hij een voorkeur lijkt te hebben 
voor tulpen. Ze zijn echter abstract geordend, 
waarbij de schikking van vormen, vlakken en 
kleuren belangrijker is dan het oorspronkelijke 
voorwerp. HardenbergArt heeft Willering in 
het LOC+ een podium geboden zodat ook de 
Hardenbergers kunnen zien wat de persoonlijke 
kunstvisie is van deze ‘zoon van Hardenberg’, 
zoals Oosterkamp hem noemde. Tot 19 maart 
tijdens openingsuren van het LOC+.

BERGENTHEIM – De financi-
ele problemen die het bestuur van 
sporthal Möllincksslag in Bergent-
heim heeft, groeien de bestuurders 
zo ver boven het hoofd dat ze bij 
de gemeente Hardenberg hebben 
aangeklopt voor hulp. En niet te-
vergeefs. B&W willen financieel 
helpen, maar ze willen vooral dat de 
problemen niet weer de kop op kun-
nen steken. “Er is een bijeenkomst 
geweest met gemeente, gebruikers 
en bestuur. En daar zijn de Ber-
gentheimers wel wat geschrokken, 
ze wisten niet dat de problemen zo 
groot zijn”, vertelt sportwethouder 
Douwe Prinsse. “Maar daar bleek 
ook meteen dat ze erg betrokken 
zijn bij de zaak. Toen we voor-

Gemeente helpt sporthalbestuur Bergentheim
stelden om een paar commissies 
te vormen die moeten kijken naar 
onderhoud, exploitatie, bestuur 
en gebruikers waren ze binnen de 
kortste keren bemand. Dit laten we 
ons niet gebeuren, was de mening 
van de aanwezigen.”
Afgesproken is dat de gemeente tot 
de zomervakantie garant staat voor 
de exploitatie, zodat de rekeningen 
betaald kunnen worden. Verder wil 
het college aan de raad voorstellen 
om eenmalig bij te springen om het 
achterstallig onderhoud weg te wer-
ken. “Over een maand of vier moet 
duidelijk zijn hoe het onderhoud 
wordt geregeld, wie het beheer op 
zich neemt waarbij waarschijn-
lijk aan de inzet van vrijwilligers 

niet valt te ontkomen, hoe er een 
nieuw, krachtig bestuur gevormd 
kan worden en hoe de exploitatie 
voortaan wordt geregeld”, meent de 
wethouder. Want uiteindelijk moet 
Bergentheim zelf zijn boontjes dop-
pen, waarbij de gemeente nog wel 
eens wil helpen wanneer grotere 
installaties aan vervanging toe zijn.

HARDENBERG - Gedeputeerde 
Staten van Overijssel gaan de op-
waardering van N34 (Witte Paal-
Drentse grens) uitbreiden met meer 
veiligheidsmaatregelen. Door een 
gunstige aanbesteding is er bijna 
1,8 miljoen euro extra beschikbaar. 

Extra geld voor N34

Voor dit bedrag wordt de weg extra 
verbreed naar 8,50 meter in plaats 
van 8,20 meter, de kunstwerken 
zoals viaducten en tunnels worden 
aan beide kanten 2 meter breder, de 
bermverharding wordt 1,60 meter 
in plaats van 80 centimeter en er 
komt een fiets- en voetgangerstun-
nel nabij de Lentersdijk.
Provinciale Staten hebben op 25 
januari ingestemd met het voorstel 
van Gedeputeerde Staten en extra 
investeringsbudget beschikbaar 
gesteld. De aannemers beginnen  
in april met voorbereidende werk-
zaamheden, waarna het eerste weg-
vak in juli 2017 afgesloten wordt. 
Naar verwachting wordt de nieuwe 
N34 opgeleverd in december 2018.

Reizen met OV – OV-ambassa-
deurs van de provincie Overijssel 
zijn dinsdag 7 februari van 10.00 
tot 11.30 uur in de Buurtkamer aan 
de Burgemeester Bramerstraat in 
Hardenberg. Zij houden daar een 
inloopspreekuur voor senioren die 
vragen hebben over reizen met het 
Openbaar Vervoer. Bijvoorbeeld 
hoe een OV-chipkaart aangevraagd 
moet worden, hoe de 40% samen-
reiskorting werkt en welk abonne-
ment het beste bij hem of haar past. 
De ambassadeurs kunnen ook stap 
voor stap op de computer laten zien 
hoe de website van de NS werkt.

Contract - HHC heeft van een deel 
van de selectie de contracten ver-
lengd. Het betreft Glenn Kobussen, 
Hamid Zarbaf, Ramon Nijland en 
Pim de Jonge. Daarnaast heeft voor-
malig jeugdspeler Jorn Kremer ook 
een contract ontvangen. Hiermee 
liggen er al tien spelers vast voor 
volgend jaar. De selectiespelers 
Shkodran Metaj, Sander Danes, 
Sargon Gouriye, Koos Werkman 
en Johan Wigger hadden al een 
contract voor komend seizoen.

Wegen – Het ontwerp voor de 
vernieuwing van de N340 (Zwolle-
Ommen) is door Gedeputeerde 
Staten van Overijssel uitgewerkt. In 
het voorjaar krijgt de omgeving dit 
ontwerp te zien. Ter voorbereiding 
van de start van het project worden 
nu enkele woningen langs de N340 
gesloopt en men is begonnen met 
de aanleg van het spoorviaduct bij 
Zwolle. Naar verwachting wordt 
in 2018 duidelijk welk bedrijf de 
vernieuwing mag uitvoeren.

Zorg - Een woonhuis aan het Erve 
Nijsinck in de Hardenberger wijk 
Marslanden mag verbouwd worden 
tot vier zorgappartementen met een 
gemeenschappelijke woonkamer, 
keuken en ontspannings- en zorg-
ruimte. Het gaat om een kleinscha-
lige particuliere zorgvoorziening 
voor ouderen. De benodigde zorg 
wordt daarbij door de zorgbehoe-
venden ingehuurd. Voor het plan 
hoeft alleen de binnenkant van de 
woning aangepast te worden.  De 
initiatiefnemers hebben een markt-
onderzoek uitgevoerd waaruit blijkt 
dat er voldoende behoefte is aan 
dergelijke zorgappartementen.

Meer zorg - Ook in Holthone, 
op landgoed de Groote Scheere, 
moeten zorgappartementen komen. 
Onder de naam Wonen & Zo De 
Klumpe wordt een boerderij aan 
de Holthonerweg 7 verbouwd tot 
bedrijfswoning, groepsruimte en 
vier zorgappartementen. De schuur 
naast de boerderij moet verbouwd 
worden tot acht zorgappartementen. 
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GRAMSBERGEN - De eigenaar 
van voormalige zandwinlocatie 
‘het Gat van Joosten’ bij Grams-
bergen heeft samen met een externe 
initiatiefnemer plannen gemaakt 
om deze plas met grond en bagger 
minder diep te maken. Daartoe wil 
het tweetal circa 250.000 m3 zand 
storten.

Om de plas minder diep te maken 
(dat wordt in vaktaal verondieping 
genoemd) moet het waterschap 
Vechtstromen regels vaststellen 
voor het gebruik van grond en 
bagger. Dat wordt beschreven in 
een Nota Bodembeheer. Omdat 

Hoe zou het de pepermuntfabrieken 
heden ten dage vergaan? In de glo-
rietijd van het christendom zorgde 
deze lekkernij voor veel brood op de 
plank, met name in Sneek en Breda. 
Toen de preek nog een echte preek 
was stopten de gereformeerden 
een King achter de kiezen. Op dit 
snoepje van Tonnema (kwaliteit 
in niets geëvenaard) kon je lang 
zuigen, langer dan op die van Faam 
uit Breda. Dat was meer voor de 
wat vrijzinniger hervormden, die 
niet zo lang naar een preek hoefden 

te luisteren. Dit in tegenstelling tot 
de wat ‘zwaardere’ hervormden, 
die de voorkeur gaven aan een 
Wilhelmina-pepermunt: daar kon je 
nog langer mee doen dan met een 
King. En katholieken? Die hadden 
geen snoep maar een hostie en als ze 
zich aan de regels hielden mochten 
ze vanaf een uur voor de communie 
niet eten en drinken. En dus ook niet 
op een pepermuntje zuigen.

In Hardenberg staan bij de raads-
vergadering kommetjes met per 
stuk verpakte pepermuntjes van 
Wilhelmina. Omdat we hier veel 
streng-gelovigen hebben? Of om-
dat de beraadslagingen erg lang 

duren? Waarschijnlijk beide. De 
laatste cijfers van het Centraal 
Bureau voor de Statistiek (CBS), 
van december 2016, laten zien dat 
70% van de Hardenbergers zich 
godsdienstig noemt. Dat is 20% 
meer dan het landelijk gemiddelde. 
En bijna allemaal noemen ze zich 
hervormd, gereformeerd of PKN. 
Weinig katholieken en slechts 0,3% 
islamiet, hoewel dat laatste cijfer 
wel iets zal zijn gestegen nu er een 
azc in Heemserveen is gebouwd. De 
Wilhelminaatjes kun je niet, zoals 
soms in de kerken wel gebeurde, 
als munt in een collectezak stoppen, 
dus ze zijn er echt geplaatst om op te 
zuigen. Ik verdenk bode Jan van der 

Kamp ervan dat hij eerst de raads-
agenda bekijkt, dan een inschat-
ting maakt welke partijen zichzelf 
graag horen zodat er veel onnodige 
woorden worden uitgestrooid over 
de hoofden van de aanwezigen en 
vervolgens de hoeveelheid peper-
muntjes in de kommetjes daaraan 
aanpast. Er is namelijk geen keer 
dezelfde hoeveelheid te ontdekken.

Ik vrees echter dat het budget voor 
de aanschaf van de pepermuntjes 
de komende tijd flink opgeschroefd 
moet worden. Er komen namelijk 
verkiezingen aan. Eerst landelijk, 
maar daar zul je in de raadsverga-
deringen weinig van merken. En 

daarna gemeentelijk. De Christen-
Unie heeft maandag 6 februari de 
aftrap gegeven met een bijeenkomst 
voor leden om het nieuwe verkie-
zingsprogramma voor te bereiden, 
andere partijen zullen snel volgen. 
Om zich het komende jaar te pro-
fileren zullen de dames en heren 
politici flink van zich laten horen, 
is de verwachting. Veel onnodige 
woorden, langere vergaderingen 
dan gebruikelijk en dus veel peper-
muntjes. De partij die als eerste een 
motie indient om het snoepbudget 
van de huishoudelijke dienst van 
het gemeentehuis fors te verhogen 
is waarschijnlijk het verst met de 
voorbereidingen.

Woensdag 8 februari 2017

.............ergee

Kortweg

Tips voor de Sallander?
WhatsApp 06-83252378
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Bouw sporthal De Slag van start

HARDENBERG – Het kost een paar centen – 3,4 miljoen – maar dan 
heb je ook wat. En zelfs nog meer dan je gedacht had. De nieuw te 
bouwen sporthal op de sportboulevard aan de Jan Weitkamplaan in 
Hardenberg wordt groter dan eerst was berekend. Omdat er wat geld 
over is van de bouw van het naastgelegen zwembad, kan er een extra 
ruimte worden gecreëerd waar theorielessen verzorgd kunnen worden.

Die ruimte zal dan vooral gebruikt worden voor de leerlingen van het 
Alfa-college, want zij zijn overdag de grootgebruikers, samen met de scho-
lieren van het Greijdanus. ’s Avonds zal de afdeling zaalvoetbal van HHC 
regelmatig in de zaal te vinden zijn. Deze drie gebruikers kwamen vorige 

week woensdag ook aan het woord tijdens het officiële startmoment van 
de bouw. Dat gebeurde in de kantine van zwembad De Slag, een kantine 
die straks ook toegankelijk is voor de gebruikers van de sporthal, die tegen 
het zwembad aan wordt gebouwd.
De openingshandeling werd verricht door Lars Offringa en Riekus Jansen 
van het zaalvoetbalteam van HHC (Topklasse), die een voorzet gaven op 
directeur Walter Kormelink van bouwbedrijf Kormelink en de Hardenberger 
wethouder Douwe Prinsse, die een bal door een boog van ballonnen moesten 
trappen. Als de bouw net zo voorspoedig verloopt als de starthandeling zal 
het wel lukken om de hal in gebruik te nemen bij het begin van het nieuwe 
schoolseizoen, want de schoten troffen feilloos doel.

Het openingsschot van zowel bouwdirecteur Walter Kormelink (l) als wethouder Douwe Prinsse trof doel.

Plannen voor Gat van Joosten 
worden even geparkeerd

dit gebied in het winterbed van de 
Vecht ligt, is ook de gebiedsspeci-
fieke uitwerking van het programma 
Ruimte voor de Vecht van toepas-
sing, maar deze uitwerking is nog 
niet klaar. Om die reden kan het 
waterschap nog niet beginnen met 
het maken van een Nota Bodem-
beheer. Verder wil het waterschap 
eerst de gevolgen voor landbouw 
en natuur in beeld brengen om mo-
gelijke negatieve gevolgen van de 
verondieping te voorkomen.

HARDENBERG – De gemeente 
Hardenberg wil weten waarom 
fietsende scholieren vanaf de Eu-
ropaweg in Hardenberg afslaan 
naar de ‘gevaarlijke’ Bruchter-
weg en niet gebruik maken van 
de Piet Heinstraat, die speciaal is 
ingericht voor fietsers.

Om daar achter te komen zijn er 
camera’s aan de Europaweg en de 
Bruchterweg opgehangen. Zij me-
ten hoeveel en welk verkeer daar 
precies langs gaat. Op termijn moet 
de Bruchterweg heringericht wor-
den. Nu is het volgens de gemeente 
een drukke weg waar onder meer 
vrachtwagens, landbouwverkeer 

Camera’s volgen scholieren
en scholieren gebruik van maken. 
Voordat begonnen wordt met de 
herinrichting wil de gemeente een 
beeld hebben van het fietsgedrag 
van de leerlingen van met name het 
Vechtdal College en Greijdanus.

MARINECONTACT - Bij het 
bericht over het Marinecontact in 
het Veteranen Ontmoetingscentrum 
VOC aan de Bruchterweg 88 in 
Hardenberg is de datum weggeval-
len. Maandag 27 februari is men 
vanaf 10.30 welkom. Er wordt 
onder meer aandacht besteed aan 
een boek over een Amerikaanse 
bommenwerper die in het Colen-
branderbos is neergestort.

Kasteel – Het kasteel van Grams-
bergen dat in 1674 met buskruit 
werd opgeblazen nadat de bisschop 
van Münster uit deze contreien was 
verjaagd, wordt weer opgebouwd. 
Tenminste, iets wat er op lijkt. In het 
echt wordt het een botenhuis voor 
de tweede Vechtzomp. Vorige week 
zijn de eiken gebinten per boot 
aangevoerd. Het is de bedoeling 
dat de replica van het oude Vecht-
vrachtschip vanaf april gaat varen 
tussen Gramsbergen en Laar (D).

Solliciteren – Bij ArboPositief 
Hardenberg komt woensdag 8 fe-
bruari Nieuwleusenaar Erik Hofstra 
op bezoek. Hij is eigenaar van De 
Sollicitatie Academie en verzorgt 
onder meer online trainingen. Vanaf 
10.15 uur in de ontvangstruimte 
op het bedrijventerrein Vechtpark, 
Vechtstraat 2D in Hardenberg.

Geveldoek – Het Vechtdal College 
in Hardenberg heeft een manier 
gevonden om de geveldoeken die 
gebruikt worden om evenemen-
ten aan te kondigen duurzaam 
te verwerken. Atelier MoiMi uit 
Vroomshoop van de Kloosterhaarse 
Emmie van de Griend heeft er etuis 
van gemaakt. Dit maatschappelijk 
betrokken naaiatelier, waar mensen 
werken met een achterstand tot de 
arbeidsmarkt, bezit bedrijfsnaai-
machines die het stevige materiaal 
kunnen verwerken waar de doeken 
van zijn gemaakt.

Bonbons – In natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg wordt zater-
dag 11 februari van 13.30 tot 15.30 
uur een kindermiddag gehouden 
voor kinderen van 6 t/m 12 jaar,  
waarbij het draait om Valentijnsdag 
en bonbons. Vooral de versieringen 
spelen een hoofdrol.

Wandelen – Wandelliefhebbers 
kunnen zaterdag 11 februari deel-
nemen aan de Valentijnswandeling 
in Gramsbergen. Starten kan tus-
sen 19.30 en 20.00 uur in museum 
Infocentrum Vechtdal aan het Mei-
boomplein. De tocht voert door 
straten en weggetjes in en rond het 
centrum. Die worden op sommige 
plekken op een sfeervolle wijze 
verlicht. Onderweg zijn er smaak-
volle en muzikale verrassingen. De 
wandeltocht duurt een klein uur.

Talent – Wie muzikaal is, goed kan 
dansen of een ander talent bezit en 
dat wil delen met Hardenberg kan 
zich opgeven voor Hardenberg’s 
Got Talent. De talentenjacht wordt 
gehouden op donderdag 30 maart 
vanaf 19.00 uur in het LOC-gebouw 
aan de Sportlaan in Hardenberg. De 
opbrengst van deze avond gaat naar 
‘Free a girl’. Aanmelden kan bij het 
Alfa-college.

redactie@sallander.nl



Hardenberg – Een maand of drie geleden is de Kledingbank Har-
denberg verhuisd van de Zwingel in Baalderveld naar de voormalige 
basisschool Sjaloom in Heemse, maar pas afgelopen vrijdag was alles 
zo ver dat de officiële opening kon plaatsvinden. Nadat wethouder 
René de Vent door een papieren afscheiding was gelopen konden de 
genodigden de twee ruimtes in de vroegere klaslokalen bezichtigen.

In juni 2015 was de eerste verhuizing van de kledingbank, van een bijge-
bouw van de kerk Het Morgenlicht in Baalder naar het pand in Baalder-
veld. Maar door de enorme groei van 40 cliënten naar ongeveer 200 was 

het noodzakelijk dat er al snel uitgekeken moest worden naar een groter 
gebouw. De verhuizing naar de Sjaloomschool zorgt ervoor dat de tiental-
len vrijwilligers nu hun werk in een mooiere ruimte kunnen doen, waar ze 
kleding en schoenen beter kunnen sorteren en presenteren.

De goederen die de kledingbank ontvangt zijn afkomstig van particulie-
ren die hun overbodige spullen inleveren en daarnaast van bedrijven en 
winkels die af en toe hun onverkochte kleding schenken. Hoe men klant 
van de kledingbank kan worden is te lezen op de website www.kleding-
bankhardenberg.nl.

Hoeveel verdient een raadslid? Ik 
weet het niet precies, maar volgens 
mij kan er wel een minuut of tien 
van betaald worden om te onder-
zoeken wat een stadsbouwmeester 
doet.

De raad van Hardenberg moest 
dinsdag de benoeming van een 
stadsbouwmeester bekrachtigen. 
Een formeel besluit, want de ge-
meente huurt zo iemand in van Het 
Oversticht als er grote bouwpro-
jecten plaatsvinden. Om te kijken 
of de stad niet al teveel vernield 
wordt, om het zo maar eens te zeg-
gen. Misschien dat Amsterdam en 

Rotterdam zelf zo iemand in dienst 
hebben, maar kleinere gemeenten 
huren hem of haar in. Als er bij het 
Oversticht dan iemand verdwijnt 
en er wordt een nieuwe aangesteld 
moet de gemeenteraad officieel 
goedkeuren dat die nieuweling 
voortaan wordt ingehuurd als het 
nodig is. Hamerklap, inpakken en 
wegwezen, zou je denken. Raadslid 
Annie Kelder dacht daar anders 
over. Zij stelde de vraag: Wat is 
eigenlijk een stadsbouwmeester?

“Ik ben geboren in zonnegloren en 
een zucht van de ziedende zee”. 
Deze woorden van de dichter Perk 
gebruikte de voormalige Heemser 
huisarts Jaap Nauta om aan te 
geven dat hij het levenslicht zag in 
een stadje aan zee. Beetje vreemd 

misschien, want Perk is geboren in 
Dordrecht en Nauta in Harlingen, 
maar goed, het gaat om de woor-
den ‘de zucht van de ziedende 
zee’. Zo’n geluid, zo’n zucht ging 
dinsdag door de raadszaal van het 
gemeentehuis nadat Kelder de vraag 
had gesteld. Achter de raadstafeltjes 
en op de publieke tribune. “Tja, 
dat kwam zo opeens bij ons naar 
boven”, gaf Annie als toelichting. 
Wethouder Prinsse had even snel 
de tekst via Google van Wikipedia 
kunnen voorlezen, maar hij deed dat 
niet. De partij OpKoers kreeg uitge-
breid antwoord. De raadsvergade-
ring duurde daardoor vijf minuten 
langer dan noodzakelijk. Er waren 
35 bestuurders, 5 ambtenaren en 1 
persvertegenwoordiger aanwezig 
met een gemiddeld uurloon van 

50, 40 en 5 euro. Die volkomen 
overbodige vraag van Annie Kelder 
betekent wel even dat er onnodig 
163 euro is uitgegeven.

Maar… besparen kan alsnog. Niet 
op tijd, maar op alcohol. Vanaf 1 
maart kun je weer meedoen met 
IkPas. ‘Gewone’ drinkers 30 dagen 
en echte katholieken 40 dagen (na 
carnaval begint de vastentijd). De 
raadsleden werden dinsdag opge-
roepen zich echte ambassadeurs te 
tonen van het gemeentelijk beleid 
om het alcoholgebruik te verminde-
ren, met name onder jongeren. Niet 
iedereen liep in polonaise achter 
de oproeper aan, maar er waren 
een paar die zich meteen meldden. 
Aanmelden kan op de site ikpas.nl. 
Daar staan ook verhalen van deel-

nemers. Eentje schrijft: “Ik heb er 
zin in! Beter slapen, me fitter voelen 
en bewuster bezig zijn met mijn 
gezondheid. De voordelen zijn zo 
groot dat het eigenlijk bizar is om 
na de IkPas periode weer alcohol te 
gaan drinken.” De slappeling. Als je 
zoveel zin hebt om niet te drinken 
doe je het toch niet?
 
Ik ben trouwens benieuwd hoeveel 
raadsleden uiteindelijk meedoen. 
Tegenwoordig ziet men de grote 
nadelen, een generatie eerder was 
het algemeen geaccepteerd. Maar 
volgens raadslid Wim Kloekhorst 
had de generatie dáárvoor er he-
lemaal geen moeite mee. Volgens 
hem was er toen pas sprake van 
een alcoholprobleem als het bier 
op was……

Woensdag 15 februari 2017

.............ergee

Kortweg
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Kledingbank is toe aan een maatje meer

Na de officiële opening kregen de bezoekers een rondleiding door de ruimtes van de kledingbank.

REGIO – Met ingang van deze 
week zendt RTV Oost in 12 afle-
veringen de serie uit Ontdek: Mooi 
Overijssel. De wandel- en fietsrou-
tes worden voorzien van beelden, 
cultuur, historische verhalen en 
actuele ontwikkelen.

De eerste aflevering, op woensdag 
15 februari om 19.20 uur, is een 
kastelenroute rond Dalfsen. Op 
landgoed De Horte komt men ring-
slangen tegen, vissen in de rivier de 
Vecht komt aan bod, het vlieger-
museum in Ommen wordt bezocht 
en er wordt een kijkje genomen op 
boerderij en camping Boerhuis. De 
inhoud van de volgende 11 afleve-
ringen kon men nog niet meedelen.

Routes door Overijssel

Evenementen - Dit jaar ontvangen 
22 kleine evenementen een Evene-
mentensubsidie van de gemeente 
Hardenberg. Het subsidiebedrag 
per evenement varieert van 500 tot 
5.000 euro. De organisatie van het 
grootschalige evenement Olympia’s 
Tour ontvangt een subsidie van 
20.000. Er waren zoveel aanvragen 
dat de subsidiepot van 55.000 euro 
meer dan verdubbeld had moeten 
worden om iedereen tevreden te 
stellen. Tot de gelukkigen behoren 
onder meer Vliegerfestijn Grams-
bergen, Dedemsvaart Natuurlijk, 
Hardenberg Proeft, City Run, het 
Ballonnenfestival en de Gramsber-
ger Torentocht.

Woningmarkt – Volgens de ge-
meente Hardenberg laat de lokale 
woningmarkt een flinke groei zien. 
Vorig jaar groeide het aantal wo-
ningen met 250. Daarmee groeit de 
Hardenberger woningmarkt sneller 
dan in de regio. Die 250 woningen 
bieden onderdak aan circa 600 in-
woners. Mede hierdoor passeerde 
het inwoneraantal van de gemeente 
Hardenberg eind 2016 de grens van 
60.000 inwoners. Die wonen op dit 
moment in 24.360 woningen.

Bedrijfsgrond - De stijgende lijn 
van verkoop van bedrijventerreinen 
heeft zich in Hardenberg het afgelo-
pen jaar voortgezet. In totaal is in de 
gemeente 7,5 hectare bedrijfsgrond 
verkocht. De verwachting was dat 
dit 2,6 hectare zou zijn. Vooral 
bedrijventerrein Broeklanden is in 
trek bij ondernemers. De gemeente 
denkt dat de stijgende trend zich in 
2017 doorzet.

Herkennen - In de bibliotheken van 
Balkbrug, Bergentheim, Dedems-
vaart, Gramsbergen, Hardenberg, 
Lutten en Slagharen zijn van 13 
t/m 20 februari foto’s van vroeger te 
zien. In het kader van het thema De 
Tijd Vliegt organiseert de Biblio-
theek deze activiteit in samenwer-
king met de plaatselijke historische 
verenigingen. Ook niet-leden wor-
den uitgenodigd te snuffelen tussen 
het oude beeldmateriaal.

Ontginners – Professor Hans Mol 
van de Fryske Academy en de 
universiteit van Leiden verzorgt 
donderdag 23 februari een lezing 
met als thema Moderne Devoten 
als ontginners. Hij zal onder meer 
vertellen over het agrarisch werk 
van de kloosterlingen in Sibculo en 
andere Devotenkloosters in Oost-
Nederland in de 15e eeuw. Hans 
Mol doet dat in museum Zichtbaar 
Verleden van de stichting Klooster 
Sibculo. De lezing begint om 20.00 
uur, inloop vanaf 19.30 uur.

HARDENBERG – School voor 
speciaal onderwijs De Ambelt in 
Hardenberg wordt niet overgeno-
men door het Vechtdal College. 
De scholen waren enkele maanden 
hierover in gesprek, maar het Vecht-
dal College durfde op dit moment 
het risico niet aan. De Ambelt zocht 
een partner vanwege teruglopend 
leerlingenaantal. De beide scholen 
blijven wel samenwerken: de leer-
lingen van de Ambelt blijven bij het 
Vechtdal hun praktijkvakken volgen 
en doen daar ook het vmbo-examen. 
Op termijn is een overname nog 
mogelijk, maar ouders, leerlingen 
en personeel hadden duidelijkheid 
nodig vandaar dat is besloten de 
gesprekken voorlopig te staken.

Geen overname

REGIO – In het Ommerkanaal, 
de Lutter Hoofdwijk, Verleng-
de Hoogeveense Vaart, Kanaal 
Coevorden-Zwinderen en het 
Oranjekanaal gaat waterschap 
Vechtstromen karpers uitzetten. 
De eerste keer was afgelopen 
zaterdag. Dat is gebeurd in sa-
menwerking met diverse hen-
gelsportfederaties, die hierom 
hadden gevraagd.

Het karperbestand kan zichzelf niet 
in stand houden op deze kanalen en 
het bestand aan karpers is de afge-
lopen jaren door natuurlijke sterfte 
flink achteruitgegaan. De karper 
komt van nature niet in deze wate-

ren voor en kan als bodemwoeler 
een negatieve invloed hebben op 
de waterkwaliteit. Daarom zullen 
er slechts een  beperkt aantal vissen 
worden uitgezet, zodat de kwaliteit 
van het water blijft geborgd.

Voordat de karpers worden uitge-
zet, moeten ze eerst gemeten en 
gewogen worden. Samen met de 
hengelsportfederatie worden de 
karpers in de gaten gehouden. Het 
monitoren gebeurt door de vissers 
zelf. Wat ze vangen geven ze door 
op hun mobieltje. En dat wordt dan 
verzameld. Hierdoor kan de uitzet 
worden bijgestuurd als de natuur-
lijke sterfte toe- of afneemt.

Eerste karpers uitgezet
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Rijksmonument staat op instorten

HARDENBERG - Het duurt omwonenden, erfgoedliefhebbers en mensen 
van de historische vereniging te lang. Een maand of vier geleden werd 
ontdekt dat een fors stuk van de stadsmuur van Hardenberg is ingestort. 
Dat is bij de gemeente gemeld, die de plek met hekken, zeildoek en linten 
heeft afgezet. Omdat de oorzaak van het instorten niet bekend is wilde de 
gemeente een bureau inschakelen dat een herstelplan zou maken en de 
oorzaak zou onderzoeken, om nieuwe instortingen te voorkomen. Maar na 

vier maanden is er nog geen zichtbare actie ondernomen. De buurt vindt het 
een lelijk gezicht en de historische vereniging mist een belangrijk vertelpunt 
tijdens de toeristische stadswandelingen die eraan zitten te komen. En dat 
terwijl dit rijksmonument ooit ‘de trots van Hardenberg’ was, waar zelfs 
prins Bernhard een kijkje moest nemen toen hij in 1963 het gemeentehuis 
van Hardenberg officieel opende. Vragen aan de gemeente over oorzaak 
en oplossingen hebben tot nu toe nog geen reactie opgeleverd.

Heel politiek Overijssel staat op z’n 
achterste benen: onze provincie be-
taalt naar verhouding veel geld voor 
infrastructuur: wegen en paden, om 
zo maar te zeggen. Het Rijk betaalt 
een deel en ‘wij’ een groter deel. 
Die gegevens heeft Kees Huls, een 
inwoner van Raalte, naar boven 
gehaald en dat vervolgens gedeeld 
met een regionale krant.

Schandalig, vreselijk, ontzettend 
erg: het rijke westen krijgt alles 

cadeau en wij moeten alles zelf 
betalen. Meteen zijn er vragen 
gesteld aan Gedeputeerde Staten 
en zelfs in de Tweede Kamer werd 
ach en wee geroepen. Door de op-
positie uiteraard, die zelf jarenlang 
regeringspartij was en dat ook heeft 
laten gebeuren. Maar ja, er komen 
weer verkiezingen aan en moet je 
van je laten horen. Het vreemde is 
dat ook de politici die hiervoor ver-
antwoordelijk waren of dit hebben 
laten gebeuren nu opeens moord en 
brand schreeuwen. Gedeputeerde 
Boerman van de ChristenUnie vindt 
het gek dat de provinciale overheid 
moet investeren in rijkswegen. 

Overigens is het maar de vraag of 
de rijksambtenaren wel goed kun-
nen rekenen. Die zeiden dat er de 
afgelopen tien jaar 100 miljoen naar 
Overijssel is gegaan, maar alleen 
al voor de N35 tussen Zwolle en 
Wierden hebben ze meer dan 100 
miljoen uitgegeven.

Nog zo’n verbaasde politicus die 
niet snapt hoe dit heeft kunnen 
gebeuren is PvdA-Statenlid Hans 
Nooter. Er is de afgelopen tien jaar 
415 miljoen euro geïnvesteerd in 
rijkswegen in Overijssel, waarvan 
de provincie 315 miljoen voor haar 
rekening heeft genomen. Opknap-

pen en onderhoud van rijkswegen 
is een taak van de rijksoverheid, 
zegt Nooter, die vindt dat hij niet 
aan zijn kiezers kan uitleggen dat 
de provincie veel eigen geld steekt 
in wegen en bezuinigt op het open-
baar vervoer. In Brabant, Limburg 
en Zeeland krijgen ze wel geld van 
het rijk maar Overijssel tast mak-
kelijk en snel in de eigen buidel als 
het om asfalt gaat. Eigenlijk heb-
ben ze allemaal gelijk, het is ook 
een grof schandaal dat het rijk de 
provincie Overijssel zó te pakken 
neemt. Maar nogmaals: ze waren 
er zelf bij. Wat die ene inwoner 
van Raalte heeft gedaan – gewoon 

opvragen wat er is betaald – hadden 
de dames en heren politici ook zelf 
kunnen doen.
 
“We wisten dat Overijssel regelma-
tig forse bedragen uittrekt voor het 
opknappen van rijkswegen,” zegt 
Nooter. “We hameren er ook al 
geruime tijd op dat dit geen goede 
zaak is. Toch zijn we onaangenaam 
verrast.” Doe dan beter je werk, zou 
ik zeggen, en lig niet te jammeren. 
Als je al jaren vermoedt dat er iets 
mis is moet je aan de slag. En niet 
alleen rond verkiezingstijd, dat is 
een beetje al te makkelijk.

HARDENBERG - Een beetje meer 
respect voor de gasten van HHC 
zou de omroeper van dienst niet 
misstaan. De spelers van de club 
uit Hardenberg werden zaterdag 
euforisch verwelkomd terwijl er 
een minimalistisch gebrom was te 
horen toen Excelsior zich meldde. 
Hetzelfde was te horen bij de drie 
doelpunten van de ploeg uit Maas-
sluis, terwijl duidelijk was dat het 
een goede tegenstander was met 
meer kwaliteit dan HHC. De over-
winning van Excelsior was dan 
ook verdiend. De Hardenbergers 
laten met enige regelmaat zien dat 
ze niet voor niets op een plek staan 
die recht geeft op een ticket voor de 
derde divisie.

HARDENBERG - Sinds in 2013 
de recreatiesluis in de Vecht bij 
Hardenberg in gebruik is geno-
men, zijn een paar Hardenber-
gers druk bezig met het ontwik-
kelen van de waterrecreatie op de 
Vecht. Onlangs is in Hardenberg 
officieel de watersportvereniging 
Hardenberg opgericht, met leden 
van de families Brunink en Brink 
als stuwende krachten.

Na de realisatie van de stuw bij Har-
denberg heeft waterschap Vechts-
tromen de blik gericht op het herstel 
van de stuw bij de Haandrik. Ook 
dat project is inmiddels afgerond. 
Als er op termijn ook nog recreatie-
sluizen komen bij Diffelen en Junne 
hoeven waterrecreanten niet meer te 

Hardenberg heeft watersportvereniging
stoppen bij Ommen, maar kunnen 
ze doorvaren tot aan het Overijssels 
kanaal. De schepen kunnen echter 
niet langer zijn dan zo’n 12 meter 
met een diepgang van ongeveer 50 
centimeter, want daar zijn de sluizen 
op berekend. Tot ongenoegen van 
de ondernemers, die graag grotere 
plezierboten in Hardenberg zouden 
zien omdat je dan écht watersport-
recreatie kunt ontwikkelen.
Het waterschap wil daarentegen van 
de Vecht niet alleen een recreatieri-
vier maken, maar op sommige stuk-
ken ook de natuur voorrang geven. 
Om die reden worden bestaande 
bruggen niet aangepast, want dat 
beperkt de doorvaarthoogte voor 
de scheepjes tot circa anderhalve 
meter. De maximum vaarsnelheid 
bedraagt negen kilometer per uur, 
jetski’s zijn niet welkom. In de 
praktijk betekent het dat straks de 
bovenstroom van de Vecht (Om-
men-Duitse grens) geschikt is voor 
het varen met sloepen en zompen 
met een stille motor, voor kanoën 
en voor vlotvaren.

HHC opnieuw onderuit
Overigens hadden de spelers en 
trainer een heel andere wedstrijd 
gezien: HHC had 65 minuten goed 
gevoetbald, Excelsior was maar een 
paar keer over de middellijn geko-
men, de meeste kansen waren voor 
de Hardenbergers geweest. Het pro-
bleem was dat Excelsior uit een paar 
kansen wel drie keer had gescoord 
en HHC uit de vele niet. Hoe dan 
ook, HHC heeft weer geen punten 
gehaald. De wittebroodsweken van 
trainer Gert Jan Karsten zijn nu 
wel voorbij, zodat hij mag tonen 
waarom hij na enkele weken als 
interim-trainer al een contract voor 
volgend seizoen kreeg aangeboden. 
Zaterdag speelt HHC om 15.30 uur 
thuis tegen Spakenburg.

ANE/HASSELT – Als de gemeente 
Zwartewaterland en de provincie 
Overijssel er geld voor over hebben, 
gaat archeoloog Hemmy Clevis 
graven naar de overblijfselen van 
de ridders die in de Slag bij Ane 

(1227) door opstandige Drenten in 
de pan zijn gehakt.
Clevis, archeoloog van Zwolle, 
maar ook werkzaam in Zwarte-
waterland, baseert zijn poging om 
‘iets’ te vinden op het onderzoek 
van amateurarcheoloog Paul Rade-

maker uit Hasselt die al meer dan 
20 jaar bronnenonderzoek doet, 
op verhalen van buurtbewoners en 
op onderzoek met een grondradar, 
afgelopen zomer. Volgens de radar 
zit er bij het gehucht Zwartewater-
klooster iets in de grond ‘dat er niet 

hoort’. De archeologen hopen dat 
het de overblijfselen zijn van de 149 
ridders die volgens de overlevering 
bij Ane zijn gestorven en bij Has-
selt zijn begraven, maar zekerheid 
krijgen ze pas als ze in de grond 
mogen spitten.

GRAMSBERGEN - Op het lege 
terrein aan de Oostermaat in 
Gramsbergen mogen 7 starters-
woningen met bergingen en een 
winkelruimte worden gebouwd. 
Dat hebben B&W van Harden-
berg vorige week besloten.

Het plan is weliswaar in strijd met 
het huidige bestemmingsplan, maar 
sluit mooi aan bij de bestaande 
winkels en appartementen, vindt 
het college. Het bouwplan is vorige 
jaar met de buurt besproken waarna 
enkele kleine wijzigingen zijn aan-
gebracht, Hierdoor is het draagvlak 
voor het bebouwen van het terrein 
gegroeid, menen B&W. Toch is te-
gen het plan één bezwaar ingediend, 
door de eigenaar van het café in 
het stationsgebouw, tegenover de 
plek waar de woningen en winkels 
komen. Volgens hem zijn er nog ge-
noeg woningen en appartementen te 
koop in Gramsbergen, bijvoorbeeld 
boven multifunctioneel centrum De 
Binder, zodat nieuwbouw niet nodig 
is. De gemeente bestrijdt dat. De 
appartementen boven De Binder 
zijn duurdere koopwoningen, de 
woningen aan de Oostermaat wor-
den huurwoningen voor starters. 
Bovendien zijn inmiddels 5 van de 
6 appartementen verkocht, zodat er 
geen overschot is.

De eigenaar van het stationscafé is 
verder bang dat er van de nieuwe 
bewoners klachten kunnen komen 
over geluidshinder. Er is alleen 
gekeken naar het geluid dat wegen 
en spoor veroorzaken en niet naar 
andere geluidsbelasting. Volgens 
de gemeente valt het café onder 
een andere regeling, namelijk voor 
bedrijven, en daar gelden andere 
wetten voor. De afstand van wonin-
gen tot café is groot genoeg om geen 
hinder van geluid te ondervinden, 
aldus B&W, als de café-eigenaar 
zich maar aan de regels houdt.

Lege plek wordt 
eindelijk bebouwd

BURGEMEESTER - De ambts-
termijn van burgemeester Peter 
Snijders van Hardenberg loopt 1 
oktober 2017 af. Op grond van de 
wettelijke regels moet de gemeen-
teraad voor de herbenoeming van 
de burgemeester een raadscommis-
sie instellen. Deze vertrouwens-
commissie moet zich een oordeel 
vormen over het functioneren van 
de burgemeester en bereidt een 
aanbeveling tot herbenoeming voor. 
De gemeenteraad neemt hierover 28 
februari een besluit.

Slag bij Ane nog 
niet voorbij
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Ze durven wel, die Dedemsvaarters. 
Willen ze een feestje houden voor 
de eigen inwoners en dan de hele 
gemeente daarvoor laten opdraaien. 
Maar slim bedacht.

De gemeente Hardenberg stelt jaar-
lijks 75.000 euro beschikbaar voor 
het organiseren van evenementen. 
Niet alles wordt natuurlijk door de 
lokale overheid betaald, slechts een 
deel. Voor kleine evenementen is 
55.000 euro beschikbaar, voor grote 
20.000. Dat hadden B&W liever 
andersom gezien, maar de raad 
heeft dat nu eenmaal zo besloten. 
Voor een bijdrage uit de pot ‘grote 

evenementen’ hebben zich twee 
organisaties gemeld. De Promotie 
Stichting Dedemsvaart wil graag 
subsidie voor het evenement De-
demsvaart United, welcome to the 
Vaort. Dat moet wel een internati-
onaal evenement zijn, als je kijkt 
naar het gebruik van Nederlandse, 
Engelse en Neder-Saksische woor-
den. Maar dat valt tegen. Het is een 
kunst- en cultuurfestival voor lokaal 
talent, aangekleed met lokaal eten 
en drinken en ondersteund door 
ervaren muzikanten. Het moet 
plaatsvinden in het park bij het 
vroegere gemeentehuis. En wat is 
de bedoeling van het festival? De 
regio kennis laten maken met de 
onontdekte parel Dedemsvaart, met 
zijn gastvrijheid, ondernemerschap 
en gezelligheid. Dat een dorp na 170 

jaar een onontdekte parel is in de 
regio, is natuurlijk niet voor niets, 
maar aan grootheidswaanzin heeft 
het deze regio zelden ontbroken. 
Ook nu niet, kijk maar even naar 
de plannen van de nieuwe water-
sportvereniging Hardenberg die 
van de mooie(?) stad Hardenberg, 
gelegen aan de mooie(?) rivier de 
Vecht met een rijk(?) vaarverleden 
(alle schepen met Bentheimer 
zandsteen passeerden het stadje) 
een watersportcentrum willen ma-
ken: Havenstad aan de Vecht. Maar 
goed, je moet iets te dromen hebben 
en als over 25 jaar de haven weer 
is uitgegraven, de Voorstraatbrug 
is vervangen door een ophaalbrug 
en het centrum van Hardenberg 
overspoeld wordt door vaartoeristen 
lachen ze iedereen uit.

O ja, de Dedemsvaarters krijgen 
de subsidie niet. Te kleinschalig 
evenement en te veel lokaal gericht.

De andere aanvraag kwam van een 
comité dat een etappe van Olym-
pia’s Tour naar Hardenberg wil 
halen. Hoewel er maar 20.000 euro 
beschikbaar is, vragen ze 25.000 
euro. Die denken zeker dat B&W 
niet kunnen rekenen. Olympia’s 
Tour is een wielerevenement voor 
renners onder de 23 jaar, waarvan 
een stuk of wat volgend jaar prof 
worden, is de verwachting. En daar 
komt-ie weer: de stip aan de horizon 
is dat we over een jaar of vier bij de 
Tour de France kijken naar renners 
die in Hardenberg aan Olympia’s 
Tour hebben deelgenomen. Nou, 
daar wordt u wel even stil van, niet 

waar. Veel bezoekers, veel media-
aandacht en nog educatief ook, want 
als side-event (het bijprogramma, 
bedoelen ze) willen ze dat peuters 
en kleuters deelnemen aan een 
loopfietsjesparcours en dat basis-
schoolleerlingen kunnen fietsen 
op een KNWU-parcours. Topsport 
inspireert breedtesport, ik hoor het u 
zeggen. Om zo’n evenement kun je 
niet heen, zou je denken. En dat doet 
het gemeentebestuur dan ook niet. 
Een tijdrit tussen Hardenberg en 
Mariënberg en een etappewedstrijd 
met start en finish in Dedemsvaart. 
Daar heeft men wel die 20.000 
euro en wat ambtelijke hand- en 
spandiensten voor over. En zo krijgt 
Dedemsvaart toch nog iets uit de 
grote pot.

HARDENBERG - In de ge-
meente Hardenberg wordt meer 
muziekonderwijs gegeven op 
basisscholen dan elders in Ne-
derland. Ruim 60 procent van 
de basisscholen in de gemeente 
doet mee aan het Impuls Muziek-
project.  In heel Nederland ligt dit 
percentage op 20 procent. Stich-
ting Hafabra Muziekonderwijs 

Veel jongeren op Familiedagen

De orgels van Johannes de Heer waren té aantrekkelijk voor amateurorganisten om er zomaar aan voorbij te lopen.

De Huishoudbeurs voor reformato-
rische gezinnen en senioren, wordt 
in de volksmond de familiebeurs in 
de Evenementenhal genoemd. En 
daar zijn de orthodoxe christenen 
best een beetje trots op. Meer dan 
20.000 mensen uit plaatsen als 
Staphorst, Veenendaal, Barneveld, 
Werkendam en Urk, die slenteren 

HARDENBERG - De eerste twintig jaar zit de beurs Familiedagen in 
Hardenberg wel gebeiteld. En waarschijnlijk ook wel in Gorinchem, 
waar sinds 2009 de beurs voor leden van de gereformeerde gezindte om 
het jaar wordt gehouden. Vorige week woensdag, donderdag en vrijdag 
bestond een groot deel van de bezoekers uit kinderen en jongeren. En 
die laatste groep was er over het algemeen vrijwillig.

langs de kraampjes van de 130 
standhouders, die luisteren naar 
orgelmuziek of panfluit, die vragen 
stellen aan vertegenwoordigers van 
politieke partijen als SGP, Jezus 
Leeft en ChristenUnie, informatie 
inwinnen over christelijke cam-
pings in Hardenberg en gul geven 
aan allerlei hulporganisaties voor 

verdrukte christenen. En die hun 
kinderen met een gerust hart laten 
spelen en ravotten op springkussens 
of op paardjes op wielen laten rijden 
van kinderboerderij De Drentse 
Koe, omdat er veel toezicht is.

Of er nog wel hoeden worden ver-
kocht, was de vraag aan de verkoop-
ster van Kerktas uit Maartensdijk. 
Steeds meer, vertelde ze, en niet 
alleen omdat de hoed op zondag 
gedragen moet worden, maar ook 
op doordeweekse dagen zag je 
ze in haar dorp Bilthoven steeds 
vaker. Ook bij meisjes en jonge 

vrouwen? Juist bij die groep, om-
dat het aanbod steeds eigentijdser 
wordt. Kleding was trouwens een 
gewild artikel bij de vrouwelijke 
beursbezoekers, die soms met het 
hele gezin waren gekomen maar 
even vaak alleen met dochter, zus 
of buurvrouw omdat ze hun mannen 
hadden thuisgelaten. In dat opzicht 
is de Familiebeurs vergelijkbaar 
met de Huishoudbeurs in Amster-
dam. Maar er is ook een verschil: 
op de beurs in Hardenberg kent een 
groot deel van de bezoekers elkaar. 
En dat is bij de beurs in de RAI in 
Amsterdam niet het geval.

Muziekonderwijs in de lift
Hardenberg (harmonie-fanfare-
brassband) organiseert  namens 
de elf hafa-muziekverenigingen 
in de gemeente dit muzikale on-
derwijs op de basisscholen.

Met de landelijke subsidierege-
ling ‘Impuls muziekonderwijs’ 
van het Ministerie van OC en W 
kunnen scholen investeren in meer 

en beter muziekonderwijs op de 
basisschool. Deze subsidieregeling 
sluit aan bij de landelijke beweging 
Méér Muziek in de Klas, waarvan 
koningin Màxima voorzitter is. 
Deze beweging, die uit publieke 
en private partijen bestaat, zet zich 
in voor meer muziekonderwijs op 
basisscholen.
 
Subsidieregeling
Stichting Hafabra Muziekonderwijs 
Hardenberg heeft de scholen in 

Hardenberg  een plan voorgelegd, 
op basis waarvan een beroep ge-
daan kan worden op deze lande-
lijke subsidieregeling om meer 
muzieklessen te kunnen geven. De 
basisscholen in de gemeente hebben 
daar massaal gebruik van gemaakt 
en een aanvraag ingediend. Hafa-
bra zorgt voor de muziekdocenten, 
de muziekverenigingen zorgen 
ervoor dat de instrumenten op de 
scholen komen. Stichting Hafabra 
Muziekonderwijs Hardenberg heeft 

voor alle belangstellenden  een 
boekje gemaakt met alle gegevens 
over de organisatie en inhoud van 
het  Impuls Muziek-plan in de 
gemeente Hardenberg. Met daarin 
een overzicht van de reacties van de 
scholen en de kinderen.  De eerste 
exemplaren van dit boekje worden 
donderdag 2 maart overhandigd.

redactie@sallander.nl

Kortweg

Trainer - Gerjan Heerkes, oud-
trainer van volleybalvereniging 
Kangeroe uit Hardenberg, vertrekt 
bij TV Nordhorn. Zijn verhui-
zing dit voorjaar naar Beerzerveld 
maakt het voor hem onmogelijk de 
Duitse damesploeg nog te blijven 
trainen. Heerkes is geboren in 
Gramsbergen, heeft zelf op redelijk 
niveau volleybal gespeeld en is na 
zijn Kangeroe-periode werkzaam 
geweest als trainer in Westerbork, 
Dwingeloo, Beilen, Emlichheim, 
Geesteren en de laatste twee seizoen 
in Nordhorn. Bij die ploeg spelen 
ook enkele Nederlandse speelsters. 
Het werk van Heerkes is de Duitse 
ploeg zo goed bevallen dat ze bij 
hun zoektocht naar een opvolger 
ook Nederlandse trainers vragen 
zich te melden.

Stadsmuur – De stadsmuur van 
Hardenberg is voor het zomersei-
zoen weer in oude staat hersteld. 
Dat heeft de gemeente beloofd. 
Vorig jaar herfst is een deel van de 
muur ingestort. De gemeente heeft 
toen de Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed (RCE) gevraagd de oor-
zaak te onderzoeken en te adviseren 
over het herstel. In de winter moet 
niet gerestaureerd worden, was 
het advies van de RCE, zodat de 
gemeente wacht op hogere tem-
peraturen. Wat de oorzaak van het 
instorten was is nog niet bekend.

Voetbal – HHC heeft zich zaterdag 
gerevancheerd voor de mindere 
wedstrijden eerder dit kalenderjaar. 
Hoewel het aantal doelpunten nog 
wel wat aan de magere kant was (de 
hoeveelheid kansen was groot), wa-
ren de twee die tegen Spakenburg 
werden gescoord voldoende voor 
de overwinning, voldoende voor 
het zelfvertrouwen en voldoende 
voor de supporters om weer geloof 
in klassenbehoud te krijgen. Een 
sterk middenveld en een robuuste 
verdediging waren de ingrediënten 
voor een mooi middagje Boshoek. 
Spakenburg daarentegen moet zich 
echt zorgen gaan maken. Niet alleen 
vanwege het verlies, maar vooral 
vanwege het matige spel. Zaterdag 
4 maart spelen de Hardenbergers 
om 18.00 uur in Alkmaar tegen de 
ongenaakbare koploper Jong AZ.



Woensdag 8 maart 2017

.............ergee

© Roel Gritter   

redactie@sallander.nl

Youp van ‘t Hek zou wel een oplos-
sing weten voor het probleem dat 
Second Dribble te weinig rolstoel-
basketballers heeft, maar zijn harde 
humor helpt de club niet veel verder. 
Dus geen busje op het spoor zetten 
of zoiets maar mensen voorlichten 
en laten ‘proeven’ van een wed-
strijdje of training. En natuurlijk 
flink reclame maken. Maar voor 
dat laatste is deze plek niet bedoeld. 
Waar dan wel voor? Om verbazing 
uit te spreken. Over mensen als 
Jaap ten Hoor. Hij verdient z’n geld 
met het verkopen van vastgoed: 
winkels, werkplaatsen en kantoren.

Ten Hoor is bezig een plek te zoe-
ken voor de Aldi in Dedemsvaart. 
Die plek is er al, namelijk in het 
centrum van het dorp, maar de 
vastgoedontwikkelaar verdient 
daar niks aan, dus moet de Aldi 
verhuizen. Naar een leegstaand ter-
rein buiten het centrum. De politiek 
in Hardenberg vindt dat een slecht 
idee, want dan zuig je het centrum 
leeg, is de redenatie. Straks komen 
bezoekers niet verder dan de dorps-
rand, waar dan winkels als Lidl en 
Aldi zijn te vinden. En de kleine 
middenstander is de pineut want 
die krijgt geen klanten meer. Die 
mening is ook de club van Dedems-
vaartse middenstanders toegedaan. 
“Wij hebben al genoeg leegstand 
in het dorp. Een supermarkt aan 

de rand is niet goed. Dedemsvaart 
is een boodschappen-plus-dorp, 
dat wil zeggen dat mensen naar de 
supermarkt gaan en daaromheen 
andere boodschappen doet”, zegt 
de voorzitter van de middenstan-
ders. Ten Hoor vindt dat maar niks 
en hij is dan ook op internet een 
petitie begonnen om B&W met 
veel handtekeningen om de oren 
te kunnen slaan. “Want een goed 
college geeft gehoor aan de wensen 
van haar burgers”, meent hij.

Tja, zo ken ik er ook nog wel een 
paar. Als ik nou een petitie begin 
met de vraag of het goed is om Ten 
Hoor met pek en veren het dorp uit 
te gooien en duizend mensen teke-
nen die petitie, moeten B&W dan 

maar alvast het materiaal hiervoor 
bestellen?

Tot nu toe (vrijdagmiddag) is de 
petitie ondertekend door 385 per-
sonen, waarvan 208 anoniem, twee 
handen vol uit Groningen, Emmen, 
Meppel, Oosterhesselen, Ommen 
en Nieuwlande en de rest uit De-
demsvaart en omgeving.
Jammer genoeg heeft niet iedereen 
het helemaal goed begrepen. Een 
inwoonster van Kerkenveld rea-
geert als volgt: “Als de Aldi naar 
de kern van Dedemsvaart verhuist 
ga ik naar de Aldi in Hoogeveen, 
want in Dedemsvaart kun je niet 
veilig parkeren.” Die weet dus niet 
dat Aldi al in het centrum zit en daar 
dus niet naartoe kan verhuizen. En 

een gepensioneerde invalide wil 
graag een steentje bijdragen, maar 
waarvoor weet hij nog niet. Iets 
met toegankelijkheid, of zo. Afijn, 
als je met zulke mensen indruk 
moet maken op de politici kun je 
beter meteen stoppen. Hoewel, op 
sommige politici heeft Ten Hoor 
met zijn petitie wel indruk ge-
maakt. De VVD heeft in de vorige 
gemeenteraad ingestemd met het 
Masterplan Dedemsvaart, maar 
de huidige fractie wil er niets van 
weten. En dus heeft raadslid Alex 
Reiling de petitie ook ondertekend. 
Als je het niet in de gemeenteraad 
kunt winnen moet je het maar op 
een andere manier proberen, zal hij 
hebben gedacht.

Kortweg Dialectmaand maart geopend met dictee

BEERZERVELD – Is een motte een eigenwijs varken, een bepaald ras 
of een zeug? En betekent bestries op één been, dwars of wijdbeens? Riek 
Warmelink uit Ommen wist er wel raad mee, want zij is winnares geworden 
van de dialectwedstrijd die woensdagmiddag in het kulturhus Samenspel 
in Beerzerveld is gehouden. Ook in 2013 behaalde ze de eerste prijs.

Gerrit Jan Hesselink en zijn echtgenote Dini Hesselink (winnares van de 
vorige editie) hadden een verhaal geschreven over de jaarlijkse thuisslacht. 

Uit dat verhaal waren vijftig dialectwoorden gehaald met daarachter drie 
betekenissen in het Nederlands. De ruim 60 deelnemers moesten vervol-
gens aangeven wat de betekenis was van een woord als beteun: was dat 
zuinig, weinig of krap. Riek Warmelink leverde een bijzondere prestatie 
door 90% van de meerkeuzevragen goed te scoren. Achter haar eindigde 
een groepje met zes fouten, terwijl het gemiddelde op twaalf fouten lag. 
Het dialectdictee is dit jaar georganiseerd door Landstede Welzijn, de 
Historische Kring Ommen en de Bibliotheek Ommen.

Alcohol - Het gemeentehuis in 
Hardenberg staat 40 dagen droog. 
Een motie van ChristenUnie, VVD 
en D66 om van 1 maart tot 10 april 
geen alcohol te schenken is vorige 
week dinsdag aangenomen met 
alleen de stemmen van CDA en 
OpKoers tegen. De raad heeft er in 
februari voor gekozen om de actie 
IkPas te ondersteunen, om 30 of 
40 dagen geen alcohol te drinken. 
Volgens de indieners van de motie 
voert de gemeente een actief alco-
holmatigingsbeleid en heeft zij een 
voorbeeldfunctie, vandaar dat het 
gemeentehuis alcoholvrij verklaard 
moet worden. Het CDA en OpKoers 
vinden dat elk raadslid zelf moet 
weten of hij of zij meedoet, maar 
dat anderen niet gedwongen moeten 
worden de actie te ondersteunen.

Streektaal - Thea Kroese uit 
Vroomshoop heeft een bos rozen 
gekregen van PvdA-statenlid An-
neke Beukers uit Westerhaar. Niet 
omdat ze een bijzonder lid van 
deze partij is, maar vanwege haar 
verdiensten voor de streekcultuur 
in het algemeen en de streektaal in 
het bijzonder. Vooral haar aandeel in 
de vertolking in het dialect van het 
boek De Winterkraaien van  Aar van 
de Werfhorst heeft een rol gespeeld 
haar in het zonnetje te zetten. En 
dan speciaal nu, omdat maart de 
dialectmaand is. Zes uitverkochte 
voorstellingen in Vroomshoop, zes 
in Hardenberg en er staan nog mi-
nimaal twee op de rol. “Streektaal 
verbindt de mensen, en dat hebben 
we tegenwoordig meer dan ooit 
nodig”, vindt Anneke Beukers.

Ster - Als eerbetoon aan hun Olym-
pische en Paralympische sportpres-
taties krijgen Pieter van den Hoog-
enband, Erica Terpstra en Arnoud 
Nijhuis een ster op de Hardenberger 
Walk of Fame. Het drietal onthult 
vrijdag 21 april hun ster op het 
wandelpad langs de Vecht. Zij doen 
dit voorafgaand aan de start van de 
13e editie van de Hardenberg City 
Run. Op de Walk of Fame liggen nu 
25 tegels met een ster als eerbetoon 
aan lokale en nationale sporthelden. 
De laatste keer dat een tegel werd 
onthuld was september 2016, toen 
Olympisch roeikampioenen Ilse 
Paulis en Nico Rienks te gast waren 
in Hardenberg.

Prijs - Mijn Waterfabriek uit Har-
denberg heeft de Antoinette Drijber 
Duurzaamheidsprijs gewonnen. Dat 
is een prijs van D66-Vechtdal voor 
bedrijven die duurzaam werken, 
goed werkgeverschap tonen en 
een positieve bijdrage leveren aan 
de lokale economie. De prijs, een 
kunstwerk van Thea Dijkema van 
Atelier Witharen, werd overhandigd 
aan directeur Johan Bel van Mijn 
Waterfabriek. Zijn bedrijf  maakt 
systemen voor waterbesparing.

SLAGHAREN – Het Attractie- & 
Vakantiepark Slagharen is druk 
bezig dit jaar een groot deel van 
het park te vernieuwen. Er wordt 
gebouwd aan de Gold Rush, de 
eerste triple launch achtbaan van 
Nederland, en men is volop bezig 
met het plaatsen van 84 nieuwe 
accommodaties. Volgens algemeen 
directeur Wouter Dekkers staan 
er naast deze grote projecten nog 
enkele tientallen kleinere op de 
rol, zoals het vernieuwen van het 
peutergedeelte Kids Country en 
het introduceren van een gezonder 
horecaconcept. De totale som van 
investeringen komt dit jaar uit op 
14 miljoen euro.

HARDENBERG - Gedeputeerde 
Staten van Overijssel stellen voor 
2017 een bedrag van ruim 10 
miljoen euro beschikbaar voor ge-
meentelijke projecten op het gebied 
van bereikbaarheid, verkeersveilig-
heid en gedragsbeïnvloeding. De 
gemeenten zelf geven 26 miljoen 
uit. De provincie en de gemeenten 
hebben in samenspraak de pro-
jecten uitgezocht. Er wordt onder 
meer 150.000 euro uitgetrokken 
voor verbreding van het fietspad 
Slagharen-Schuinesloot, 80.000 
euro voor verbreding van het fiets-
pad Beerzerweg ter hoogte van de 
N36 en ruim 180.000 euro voor 
het Oosteinde in Vriezenveen. Om 
het gedrag van verkeersdeelnemers 
te beïnvloeden krijgt Hardenberg 
92.000 euro, Ommen, 28.000 euro 
en Twenterand bijna 140.000 euro.

HARDENBERG - Bij het Repair 
Café in natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg is zaterdag 11 maart 
van 13.00 tot 15.30 uur vooral 

Attractiepark
lijkt op bouwput

Provincie investeert in 
verkeersveilige regio

Kapot tuingereedschap

HARDENBERG - Ruim 3.400 
euro schadevergoeding en smar-
tengeld moet de gemeente Har-
denberg betalen aan een inwoner 
die op 13 juni 2015 tegen een 
paaltje is gereden op de prinses 
Amaliabrug, plus een kleine 800 
euro aan proceskosten.

De man fietste die dag vanuit het 
centrum van Hardenberg richting 
de Amaliabrug toen hij moest uit-
wijken voor drie tegemoetkomende 
fietsers. Daarbij zag hij een paaltje 
aan de rechterkant van het fietspad 
over het hoofd en raakte hij met 

Gemeente moet smartengeld betalen
zijn been een uitsteeksel aan het 
paaltje. Gevolg: een beenwond en 
broek en schoenen beschadigd. De 
gemeente aanvaardde geen aanspra-
kelijkheid maar heeft na het ongeval 
wel het uitsteeksel afgeslepen. Dat 
laatste heeft ervoor gezorgd dat de 
kantonrechter de gemeente heeft 
veroordeeld, want blijkbaar was 
het paaltje toch niet veilig genoeg. 
Naast alle onkosten heeft de man 
1.000 euro smartengeld gekregen 
omdat zijn wond gehecht moest 
worden, hij enkele weken niet kon 
werken en hij aan het ongeval een 
litteken heeft overgehouden.

aandacht voor tuingereedschap. De 
vrijwilligers zullen bekijken of ka-
potte harken, scheppen en schoffels 
nog gereanimeerd kunnen worden. 
Ook kleding en elektronica  kan ter 
reparatie aangeboden worden. 



Heeft het communisme nou ge-
wonnen of niet? Na de Tweede 
Wereldoorlog werden wij (of onze 
ouders) bang gemaakt met een mo-
gelijke aanval door de Russen. In de 
meterkast een heel verhaal van de 
BB (bescherming bevolking) wat 
je moest doen bij een atoomaanval. 
Voornamelijk “duck and cover”, 
oftewel onder de tafel duiken en 
je gezicht beschermen. Hielp niks 
natuurlijk, maar we waren weer 
even gerustgesteld. Uiteindelijk 
kwam er begin jaren ‘90 een einde 

aan de Koude Oorlog, met een 
overwinning van het kapitalistische 
westen op het communistische 
oosten. Dacht iedereen. Maar nou 
komen er heel andere geluiden uit 
dat andere grote communistische 
land, China. Het land is nog steeds 
een volksrepubliek met één partij, 
de communistische, maar dat neemt 
niet weg dat de ware grootver-
dieners Chinezen zijn. China telt, 
gemeten in dollars, meer miljardairs 
dan de Verenigde Staten. In de zo-
genoemde Club van Negen Nullen 
prijkt China op de eerste plek met 
maar liefst 609 miljardairs. In de 
VS wonen 552 mensen die meer 
dan een miljard op hun rekening 

hebben staan. Nou is de verhouding 
Chinezen-Amerikanen wel 4:1, 
dus is het aan een kant logisch dat 
er meer Chinese miljardairs zijn, 
maar voor een communistisch land, 
met hoog in het vaandel de eerlijke 
verdeling van rijkdom, is dit toch 
wel een bizar gegeven.

De tijd van de Koude Oorlog komt 
trouwens een beetje terug door 
het gedrag en de uitspraken van 
Poetin en Trump, die afstevenen 
op een nieuwe wapenwedloop. Te 
betalen door de burgers, die hun 
belastingcenten zien omgezet in 
duizenden bommen en granaten, 
en als de oorlog een beetje minder 

koud wordt (Oekraïne, De Krim) 
ook met hun leven. Nou hebben 
wij hier in Hardenberg weinig te 
maken gehad met de Koude Oorlog, 
hooguit wat lastige toestanden als 
je achter het ijzeren gordijn wilde 
reizen. En toch heeft een Harden-
berger enige tijd in een Oost-Duitse 
gevangenis moeten doorbrengen in 
de Koude Oorlogstijd, zo eind jaren 
‘60. Binnenkort te lezen in Rondom 
den Herdenbergh, het tijdschrift 
van de historische vereniging. 
Naast verhalen over zwembad De 
Marsch, de dokterswoning aan de 
Gramsbergerweg, kleuterschool De 
Potnösters en.... maar meer mocht 
ik niet verklappen.

Ook het gemeentehuis had te maken 
met de Koude Oorlog. In 1962, 
bij de bouw ervan, was het nog 
volop Koude Oorlogstijd. Dat er een 
schuilkelder in de bouwplannen zat 
was dan ook niet zo verwonderlijk. 
Het huidige gemeentehuis heeft 
er geen. Te duur, neem ik aan, 
maar ook niet nodig: het westen 
is immers als overwinnaar uit de 
strijd gekomen? Totdat we gewoon 
worden opgekocht door Chinese 
miljardairs. Die beginnen met 
voetbalclubs en eindigen straks 
met onze grote industrieën. En dan 
heeft het communisme (!) toch nog 
gewonnen.

Woensdag 15 maart 2017
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Kortweg Oosterburen maken hele heisa van begin fietsseizoen

Archieffoto  

GRAFSCHAFT - Onze oosterburen hebben als 
sinds 2009 een bijzondere manier om het fiets-
seizoen te starten. Fietsseizoen wil zeggen dat er 
zo’n beetje vanaf eind april weer volop gebruik 
gemaakt kan worden van de vele fietsroutes die 
de Grafschaft Bentheim telt. Die start vindt plaats 
op een speciale dag, waarop honderden fietsers 
vanuit diverse plaatsen naar het punt van sa-
menkomst fietsen. Dat is elk jaar een ander dorp 
of andere stad. Dit jaar heeft het Grafschafter 
Anfietsen als doel Nordhorn. De fietsers starten 

zondag 23 april onder meer in Emlichheim, Uel-
sen en Neuenhaus maar ook vanuit het Twentse 
Denekamp is een route uitgezet naar Nordhorn, 
uitsluitend via verharde wegen en fietspaden.

Het is de bedoeling dat iedereen om 14.00 uur 
in Nordhorn is, want dan begint daar een groot 
familiefeest. Het Anfietsen valt namelijk samen 
met het traditionele Nordhorner stadsfeest Hol-
schenmarkt. De winkels zijn geopend, er is live-
muziek, fietsshows, er wordt informatie verstrekt 

over fietsen en over fietsroutes, voor kinderen is 
er een doe-programma en niet-fietsers kunnen 
een tochtje maken over de Vecht.

Voor een minder inspannende terugtocht naar 
plaatsen die ook voor inwoners van de gemeente 
Hardenberg als startplaats kunnen dienen, heeft 
de organisatie een aardige oplossing bedacht: 
vanuit Nordhorn rijdt die dag voor zowel fietser 
als fiets de Grafschafter museumtrein naar Neu-
enhaus en Emlichheim.

Lammetjes – Landschap Overijssel 
houdt zaterdag 25 maart de traditio-
nele Lammetjesdag bij schaapskooi 
De Lemelerberg in Giethmen. 
Tussen 12.00 en 16.00 uur zijn er 
naast de vele lammetjes (135 dit 
jaar) ook diverse activiteiten voor 
jong en oud, zoals een streekmarkt 
en speurtocht. Voor donateurs van 
Landschap Overijssel en kinderen 
tot 12 jaar is de toegang gratis.

Eigen ontwerp - Op de plek van 
het oude zwembad in Hardenberg 
komen 90 woningen. Projectont-
wikkelaar D&H uit Zwolle wil er 
huizen en appartementen bouwen. 
Een onderdeel van deze plannen is 
het bouwen van een flat die door een 
groep eigenaren zelf is ontworpen.

Zorg – Elke jaar wordt de Open 
Dag van Zorg en Welzijn gehouden 
op de derde zaterdag van maart, dit 
jaar op zaterdag 18 maart. Zorg- en 
welzijnsinstellingen openen dan 
hun deuren voor het publiek. In 
Hardenberg opent Baalderborg 
de deuren van De Holte en Tuin-
groep Wevershof in Baalderveld, 
in Vroomshoop wijkteam Het Punt 
en in Den Ham woonlocatie De 
Tyehof.
Stichting Sprank, voor mensen 
met een verstandelijke beperking, 
opent de deuren tussen 13.00 en 
16.00 uur van Elzenlaan 37/39 waar 
ambulante zorg wordt verleend, 
van dagbesteding Diamant aan de 
Zwingel in Baalderveld en van de 
locatie Weidebuurt 1 in Heemse.

Zwembadconcert - Harmonie 
Crescendo Gramsbergen houdt 
zondag 2 april het jaarlijkse voor-
jaarsconcert op een bijzondere 
locatie: het zwembad in Gramsber-
gen. Vanuit het dan nog lege diepe 
bad zal lichte, bekende muziek van 
onder andere Henri Mancini en 
Deep Purple klinken. Verder wordt 
het verhaal van Rapunzel muzikaal 
ten gehore gebracht. ‘Badmeester’ 
Alfred Willering ontvangt als speci-
ale gast zangeres Marjon Boonstra. 
Ook het jeugdorkest doet mee. Aan-
vang: 14.00 uur. De toegangsprijs 
bestaat uit een vrije gift.

HHC – Drie punten, drie doelpun-
ten, drie wereldreddingen. HHC 
heeft zaterdag weer aansluiting 
gevonden met het onderste kwart 
van de Tweede Divisie. De 2-1 
overwinning voor de Hardenbergers 
had wel een maatje groter mogen 
uitvallen, maar keeper Mark de 
Vries van Katwijk wist met enkele 
voortreffelijke reddingen de span-
ning er tot het toe eind in te houden. 
De verdiende overwinning voor 
HHC leverde drie punten op, die de 
ploeg weer in de buurt brachten van 
teams als Spakenburg, Jong Vitesse, 
TEC en HFC. Zaterdag wordt thuis 
ingehaald tegen Kozakken Boys uit 
Werkendam, de huidige nummer 
drie op de ranglijst.

HARDENBERG - Boomfeestdag 
bestaat woensdag 22 maart 60 
jaar. De gemeente Hardenberg 
heeft besloten aan deze jubileum-
viering meet te werken.

Het planten van bomen en het 
oprichten van Boomfeestdag door 
Staatsbosbeheer in 1957 was feite-
lijk de allereerste klimaatmaatregel; 
dankzij VN-secretaris Hammarsk-
jöld, die opriep dat planten van 
bomen met de nieuwe generatie van 
belang is om de aarde te redden. 
Ouders en overheden hebben een 
verplichting naar hen. Bomen plan-
ten is vaak een eerste en daardoor 
onvergetelijke natuurervaring voor 
kinderen. Sinds 2016 wordt samen-
gewerkt met ‘One Tree Per Child’, 
opgericht door Olivia Newton-John, 
die kinderen voor hun 10e jaar een 

eigen boom wil laten planten. Dit 
jaar wordt daarmee in Nederland 
daadwerkelijk een start gemaakt. 
B&W van Hardenberg sluiten zich 
bij dit initiatief aan. Natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg houdt 
22 maart van 14.00 tot 16.00 uur 
voor kinderen van 6 t/m 12 jaar 
een kindermiddag rond het thema 
Boomfeestdag.

HARDENBERG – De discotheek-
feestjes voor tieners keren terug 
aan de Jan Weitkamplaan. Na de 
sluiting van Crazy Horse heeft de 
Evenementenhal anderhalf jaar het 
stokje van deze discotheek overge-
nomen, maar nu het pand weer een 
discotheek wordt met de oude naam 
Podium, verhuizen de feestjes voor 
tieners terug naar de oude locatie.

HARDENBERG - De Historische Vereniging Hardenberg en omgeving 
houdt donderdag 16 maart vanaf 20.00 uur haar jaarvergadering in de podi-
umruimte van het LOC aan de Sportlaan. Ook niet-leden zijn welkom. Op 
deze vergadering zullen o.a. de jaarrekening 2016, het jaarverslag 2016 en 
de begroting 2017 worden gepresenteerd. Na de pauze geven leden van de 
werkgroep ICT een presentatie over de IT systemen die in het studiecentrum 
worden gebruikt en over de vernieuwde website Mijnstadmijndorp, om zo 
de vele mogelijkheden die deze site biedt nader te belichten.

Boomfeestdag viert jubileum
“Podium Hardenberg heeft in het 
verleden bewezen een geschikte 
locatie te zijn voor tieners. Wij als 
Evenementenhal hebben met veel 
plezier tieners voorzien in hun be-
hoefte om uit te gaan. Nu geven we 
het stokje weer door aan Podium, 
want een teenageparty hoort in een 
echte discotheek thuis”, zegt Renée 
Reinders van Evenementenhal.

Evenementenhal Hardenberg gaat 
zich focussen op de ontwikkeling 
van andere evenementen. De editie 
van Teen Party XL op vrijdag 24 
maart komt te vervallen. Er wordt 
persoonlijk contact opgenomen met 
de mensen die al een kaartje hebben 
gekocht.

Jaarvergadering historische vereniging

Teenageparty verhuist terug



MARIËNBERG - De wedstrijdbal voor de kanaalderby tussen de voet-
ballers van Mariënberg en Bergentheim is zaterdag op een bijzonder 
manier op sportpark Het Westerpark terecht gekomen. Pupil van de 
week Rick Scholten bracht de bal namelijk per helikopter. De 9-jarige 
inwoner van Oud-Bergentheim is vanwege Osteogenesis Imperfecta 
(brozebottenziekte) gekluisterd aan een rolstoel, vandaar dat hij de 
bal door de lucht mocht brengen.

Als eregast werd hij bedolven onder de cadeaus van onder meer de gemeente 
Hardenberg, beide voetbalclubs en de Bultje Foundation, het goede doel 

van camping De Beerze Bulten. Dit fonds wil middelen beschikbaar stel-
len voor kinderen die het moeilijk hebben door een handicap of doordat 
ze langdurig ziek zijn. De voetballers van Mariënberg spelen in een tenue 
met shirtreclame voor dit goede doel. Ook het Hardenberger raadslid Rick 
Brink, die kampt met dezelfde aandoening, stak zijn lotgenoot een hart 
onder de riem.
Overigens leverde de derby geen winnaar op. Bergentheim kon de 0-2 
voorsprong die het bij rust had niet vasthouden. Eerst scoorde Rolf Hofsink 
1-2 en een paar minuten voor het einde zorgde André Plaggenmars voor 
de 2-2 eindstand.

Hij lijkt wel wat op de Amerikaanse 
president Trump, de (bijna) Turkse 
dictator Erdogan. Trump roept maar 
wat zonder bewijs (een aanslag in 
Zweden die nooit heeft plaatsge-
vonden) en Erdogan wil dat Istan-
bul de stedenband met Rotterdam 
verbreekt, terwijl er helemaal geen 
stedenband is. Almelo wel, die heeft 
een stedenband met de Turkse stad 
Denizli, maar geen Almeloër heeft 
om opzegging gevraagd, zegt een 
gemeentelijke woordvoerder. Dat 
doet wat onnozel aan, alsof hij niet 
begrijpt dat het van de andere kant 

zal komen. Inmiddels: is gekomen.

Vakantiereizen naar Turkije worden 
omgeboekt en nieuwe komen er niet 
bij, beweren reisbureaus. Annuleren 
is er nog niet bij want tja, dat kost 
geld. En geld is zo belangrijk dat 
je desnoods maar het risico op aan-
slagen of molest moet nemen. Zijn 
het trouwens geen landverraders, de 
mensen die nu nog op vakantie gaan 
naar Turkije? Solidariteit met de 
tienduizenden rechters, onderwij-
zers, politieagenten, journalisten, 
juristen, hoogleraren en anderen 
die zijn ontslagen of opgesloten 
kenden ze toch al niet. Wie het afge-
lopen jaar in Turkije vakantie heeft 
gevierd, heeft dat met oogkleppen 

op gedaan. Overigens vind ik dat 
HHC nooit meer tegen een Turkse 
ploeg mag oefenen, dat Kunst Na 
Arbeid alleen aan concoursen mag 
deelnemen als er geen Turkse toe-
teraars meedoen en dat Hardenberg 
de stedenband met Ankara moet 
opzeggen nog voordat iemand heeft 
geopperd zo’n band te beginnen.

En verder?  Nog iets uit Zweden te 
melden, een aanslagje misschien? 
Dat niet, maar wel een bijzondere 
actie om de Suarezzen en Pepes op 
deze aardbol eens aan te pakken. 
Spelers van Östers IF die zo nu en 
dan een schwalbe uit de hoge hoed 
toveren, kunnen voortaan rekenen 
op een straf. Niet een imitatie van 

een jagende zeehond die een beetje 
ongelukkig uitvalt, maar een echte 
simulatie in een poging een straf-
schop te versieren. Het plan moet 
nog uitgewerkt worden, maar de 
aanzet is gegeven om de strijd aan 
te binden met bedriegers. Suarez 
die dankzij de hulp van een Turkse 
Duitser penalty’s versierd waardoor 
Barcelona een ronde verder komt en 
Parijs niet, zo’n situatie willen ze in 
Zweden niet.

Ik blijf trouwens wel met een paar 
vragen zitten. Was die scheidsrech-
ter nou een Turk of een Duitser? En 
was-ie nazi, racist of fascist? Of had 
hij last van de gekkekoeienziekte? 
Dat is er misschien de oorzaak 

van dat Turkse veefokkers vorige 
week hun zwartbonte koeien naar 
Nederland hebben teruggestuurd. 
Uitgewezen, zullen ze zelf zeggen. 
Liever inferieure rommel van eigen 
makelij dat topkwaliteit uit Neder-
land. Als ze zich in alles zo gaan 
gedragen hoeven we ons binnenkort 
over Turkije geen zorgen meer te 
maken, dan helpen ze zichzelf naar 
de status van derdewereldland. 

Misschien moet ik er maar eens een 
mailtje naar Trump of Erdogan aan 
wagen, om te vragen hoe het nou 
echt zit, voordat ze beiden in een 
krankzinnigengesticht worden op-
gesloten. Of zitten wij daar soms in?

Woensdag 22 maart 2017

.............ergee
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Kortweg

Archieffoto  

Concert - Het Greijdanus College 
in Hardenberg houdt vrijdag 31 
maart een concert met examen-
leerlingen die muziek in hun pak-
ket hebben. Het evenement – van 
klassiek tot pop - begint om 19.30 
uur in het schoolgebouw aan de 
Burgemeester Schuitestraat. De 
toegang is gratis.

Lopen – De stichting ProGram 
uit Gramsbergen houdt zaterdag 
25 maart de zesde editie van de 
Torentocht en de Breakfastrun. Er 
zijn wandelroutes van 10, 15, 20, 
30 en 40 kilometer, over verharde 
wegen en onverharde paden door 
de natuurrijke buurtschappen, wei-
landen en bossen rond het stadje. 
’s Morgens wordt de Breakfastrun 
gehouden: een aantal kilometers 
hardlopen rond en door het centrum 
en dan aanschuiven voor een stevig 
Engels ontbijt.

N34 – De provincie Overijssel, de 
gemeente Hardenberg en aanne-
merscombinatie FLOOW houden 
woensdag 22 maart een informa-
tiebijeenkomst over de ombouw 
van de N34 tussen de  Witte Paal en 
de Drentse grens. De bijeenkomst 
wordt gehouden in het gemeente-
huis van Hardenberg tussen 16.00 
uur en 20.00 uur. Belangstellenden 
kunnen vrij inlopen om kennis te 
nemen van de planning, de uitvoe-
ring van de werkzaamheden en om 
vragen te stellen.

Beurs – In het gebouw De Schakel 
bij de Höftekerk in Hardenberg 
wordt vrijdag 31 maart van 18.00 
uur tot 21.00 uur en zaterdag 1 
april van 10.00 tot 13.00 uur een 
kleding- en boekenbeurs gehouden. 
De opbrengst van deze verkoop is 
bestemd voor het Diaconaal Jon-
geren Project van de PKN-kerken. 
Jongeren gaan komende zomer voor 
een werkvakantie naar Pata Rat, een 
wijk naast de gemeentelijke vuilnis-
belt van de stad Cluj. Zij gaan daar 
huisjes bouwen voor de allerarmste 
bewoners.

Top 2000 - Muziekvereniging Soli 
Deo Gloria uit Ane houdt zaterdag 
25 maart haar jaarlijkse voorjaars-
concert in zalencentrum De Aner-
hof, aanvang 19.45 uur. Er worden 
deze avond een aantal grote hits uit 
de Top 2000 ten gehore gebracht 
worden door het opleidingsorkest, 
de malletband en de fanfare. De 
toegang is gratis.

Voorzitter - Dick Altena stopt als 
voorzitter van natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg. Na zes jaar 
draagt hij het stokje over aan de 
Henk Zomer, de huidige voorzit-
ter van stichting MFC de Baron in 
Dedemsvaart. Tot voor kort was hij 
betrokken bij de stichting Partici-
patie de Ommerschans, waar hij in 
oktober afscheid van nam.

Wedstrijdbal arriveert per helikopter
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HARDENBERG - Aan de vijf-
sprong van de Polenweg, Bosweg, 
Heemserveldweg en De Riet in 
Heemserveen staan nog de kan-
toren van varkenshandel Frijling. 
De varkensschuren zijn inmiddels 
afgebroken. Ongeveer 105 jaar 
lang was Frijling in binnen- en 
buitenland een begrip. Aart Frijling 
is de laatste uit het geslacht  die 
het bedrijf leidde. Zijn levensge-
schiedenis is in het kort te vinden 
in het nieuwste nummer van het 
historisch tijdschrift Rondom den 
Herdenbergh.

Verder zijn er artikelen te vinden 
over het boerenbedrijf van Te Riet-
stap in Kloosterhaar, het zangduo 
Petra & Dorothee dat furore maakte 
bij de NCRV, een verliefde Harden-

Nieuwe uitgave Rondom den Herdenbergh
berger die in een DDR-gevangenis 
terechtkwam, een dialectbijdrage 
rond het woord ‘steek’, de opening 
van het zwembad in Hardenberg 
en de geschiedenis van de dokters-
woning aan de Gramsbergerweg in 
Hardenberg. De leden krijgen het 
tijdschrift binnenkort in de bus. 
Losse nummers zijn verkrijgbaar 
in het museum ‘t Stadhuus na de 
seizoenstart op 8 april en in het 
studiecentrum aan de Karel Door-
manlaan.

LUTTEN - Het gebouw waar het 
laatst OBS De Baanbreker in Lutten 
was gehuisvest, wordt verbouwd 
en opnieuw ingericht. De school 
aan de Dedemsvaartseweg-Noord 
stond sinds 2010 te koop. Eerst 
is het pand gekocht door de heer 
H. Lennips uit Baalderveld voor 
recreatieve doeleinden, maar hij 
kreeg daarvoor geen vergunning. 
Nadat het koopcontract is ontbon-
den is het schoolgebouw opnieuw 
te koop aangeboden. Vorig jaar 

OBS Baanbreker wordt verbouwd
heeft de heer A.J. Scholten het pand 
gekocht. Hij wil er appartementen 
van maken en een kantoorruimte, of 
anders zorgappartementen met een 
gemeenschappelijke ruimte.

De Lutter gemeenschap heeft het 
plan opgevat voor een spontane 
reünie, om nog een keer de sfeer 
van de vroegere basisschool te 
kunnen proeven. Oud-leerlingen, 
ouders en andere belangstellen 
kunnen vrijdag 16 juni van 19.00 
tot 21.00 uur een kijkje nemen in 
de voormalige school. Er zullen o.a. 
foto’s van vroeger en tekeningen 
van de toekomstige verbouwing te 
bezichtigen zijn.

HARDENBERG - Het bestuur van 
de professor Waterinkschool krijgt 
maximaal 2,5 miljoen euro van de 
gemeente Hardenberg voor een 
nieuweschoolgebouw. Deze school 

Nieuwe Waterinkschool voor speciaal basisonderwijs op de 
hoek van de Gramsbergerweg en de 
Lage Gaardenstraat in Hardenberg 
is na 44 jaar aan vervanging toe. De 
nieuwe school wordt naast de hui-
dige gebouwd, zodat een tijdelijke 
verhuizing niet nodig is.



HARDENBERG - Dit jaar is het 60 jaar geleden dat voor het eerst 
Boomfeestdag is gevierd. Wat in Apeldoorn begon met 1625 kinderen 
en 5.000 bomen en heesters, is uitgegroeid tot een activiteit waarbij 
100.000 kinderen in actie komen om 200.000 bomen en struiken te 
planten.

In de gemeente Hardenberg is Boomfeestdag woensdag 22 maart gevierd 
in Dedemsvaart, bij daltonschool De Groen. De dag ervoor hadden ge-
meentewerkers al vijf forse linden geplant, die door de leerlingen alleen 
nog even nabewerkt moesten worden. Dat gebeurde namens groep 8 door 
de 11-jarige Dennis Snoeijer, die samen met schooldirectrice Margreet 

Iliohan en wethouder Jannes Janssen de eerste boom stevig op zijn plaats 
zette. Voor de andere kinderen bleef daarna nog genoeg werk over, want er 
moesten nog 160 struiken, 130 rododendrons en 50 rozen worden geplant. 
De groene gordel is tegenover de school aangelegd, tussen de nieuwe 
parkeerplaats waar ouders hun kinderen kunnen afzetten en een terrein 
voor toekomstige bedrijven. Als dank kregen de leerlingen allemaal een 
vogelhuisje dat ze eenvoudig zelf in elkaar konden zetten.
Overigens krijgt de school zelf ook nog een cadeau, van de provincie 
Overijssel. Commissaris van de Koning Ank Bijleveld maakte woensdag 
bekend, dat de provincie geld beschikbaar stelt voor 200 fruitbomen op 
Overijsselse schoolpleinen.

En? Heeft uw hebberig hart het 
afgelopen zaterdag weer gewon-
nen van uw heldere hersens? Hebt 
u twee gratis zakjes compost op-
gehaald bij de ROVA op het Bo-
venveld, als dank van de gemeente 
Hardenberg en ROVA voor uw 
inspanning om het GFT-afval goed 
te scheiden?

Het woord ‘gratis’ heeft u waar-
schijnlijk doen besluiten uw auto 

te pakken om naar het Bovenveld te 
tuffen. Ingegeven door uw hebberig 
hart. Als u even had nagedacht had 
u geld kunnen besparen. En het mi-
lieu. Want het Bovenveld is voor de 
meeste inwoners van de gemeente 
Hardenberg een plek die je alleen 
per auto bezoekt. Nou heb ik door 
de ANWB laten uitrekenen hoeveel 
geld ik aan vaste en variabele kos-
ten per kilometer kwijt bent. Voor 
mijn kleine middenklasser is dat 40 
cent per kilometer. De kortste weg 
van mijn huis naar de plek waar de 
ROVA de compost uitdeelde is 10 
km, maar je moet ook nog weer 

terug dus kom je op een afstand van 
20 kilometer. Aan kosten zou ik dus 
8 euro kwijt zijn. Koop ik de twee 
zakken VAM gft-compost van 30 
liter dan ben ik ongeveer 5,60 euro 
kwijt. Als dank voor mijn goede 
groene gedrag krijg ik dus van de 
gemeente Hardenberg en de ROVA 
een cadeau dat mij 2,40 euro kost! 
Meer zakken meenemen? Voor de 
hele buurt bijvoorbeeld? Mocht 
niet, want je kreeg maar 2 per voer-
tuig. Overigens gaf de gemeente 
zelf nog een aardige, kostenbe-
sparende oplossing toen ze hierop 
werd gewezen: je kunt ook per 

fiets komen. Nou is het van Groot 
Oever (Oud Avereest) naar het 
Bovenveld 22 km. Op de fiets ben 
je heen en terug, inclusief opladen 
van twee zakken op je bagagedra-
ger, al gauw tweeënhalf uur kwijt. 
Erg milieuvriendelijk en gezond, 
behalve als je door de zware lading 
op je wiebelige fiets onder de wielen 
van een passerende vrachtwagen 
terechtkomt. Die dingen geven niet 
erg mee, heb ik mij laten vertellen, 
dus zó gezond is dat dus ook weer 
niet. Beter is het te wachten tot de 
kanovereniging langs de deuren 
komt om de compost, tuinaarde 

en wat dies meer zij bij je thuis 
te brengen. Milieuvriendelijk en 
gezond. Kost een paar euro, maar 
je dient er ook nog eens een goed 
doel mee. Overigens konden ook 
Ommenaren compost afhalen als 
dank van de gemeente Hardenberg 
(!). Ambtelijk foutje of alvast een 
voorschot op de onvermijdelijke 
fusie? De Ommenaren hoefden 
trouwens niet naar het Bovenveld 
te rijden maar konden de zakken in 
hun eigen dorp afhalen. Misschien 
een idee voor Hardenberg, wan-
neer deze geweldige actie nog eens 
wordt herhaald. Maar beter van niet.

Woensdag 29 maart 2017

.............ergee
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Toerisme moet meer opleveren

Voor de korte termijn wil de ge-
meente 50.000 euro beschikbaar 
stellen: 10.000 euro voor het In-
formatiepunt en de rest voor onder 
meer het vernieuwen van websites, 
het maken van een communica-
tieplan en het zorgen voor regel-
matige contactmomenten. Voor 
de lange termijn denkt men aan 
het versterken van de toeristische 
gastvrijheid, verbeteren van het 
imago van Hardenberg en zorgen 

HARDENBERG - De gemeente Hardenberg wil de vrijetijdssector 
(toerisme en recreatie) versterken. Dat betekent meer bezoekers 
trekken, die langer blijven en meer geld uitgeven. En dat zorgt weer 
voor groei van de werkgelegenheid en voor een positief beeld dat men 
van de gemeente Hardenberg heeft. Dat gaat niet zo makkelijk, heeft 
men de laatste jaren gezien. De toeristische sector is zo veelzijdig, 
dat er moeilijk een gemeenschappelijk doel is te ontdekken. Om hier 
wat aan te doen is een nieuw platform opgericht, onder de noemer 
Gastvrij Hardenberg. De plaatselijke horeca wil meedoen, net als de 
Recron, Vechtdal Marketing en het Informatiepunt op parkeergarage 
De Gedempte Haven.

voor een goede Hardenbergpro-
motie. De gemeente zal voorlopig 
de kartrekker worden, wat VVD-
raadslid Back vorige week dinsdag 
tijdens de raadsvergadering de 
vraag ontlokte of het niet beter was 
dat een ondernemer dit zou doen, 
de toeristische sector zou dit toch 
zelf ook wel kunnen. Burgemeester 
Snijders wees hem toen even op de 
recente geschiedenis: de stichting 
Toerisme en Recreatie heeft 3 jaar 

lang 100.000 euro per jaar mogen 
uitgeven waarbij de gemeente op 
afstand bleef. Uiteindelijk heeft de 
raad zelf geconstateerd dat dit niet 
goed is gegaan. In de nieuwe opzet 
verdwijnt deze stichting. Op de 
vraag wat de toeristische sector zelf 
doet kon Snijders antwoorden dat er 
wordt uitgegaan van cofinanciering, 
dus dat de recreatiebedrijven zelf 
ook een deel betalen of er werkuren 
insteken.

Wat er na 2017 aan geld nodig is 
kon Snijders niet zeggen. “Dat 
hangt van de ideeën af die men 
heeft. Stelt dat er een aanvraag komt 
voor iets heel bijzonders, bijvoor-
beeld een kunststofmuseum, dan 
is het aan de raad om daar dan iets 
mee te doen. En hoeveel de raad dan 
wil bijdragen is nu niet bekend.” De 
burgemeester kon wel aangeven dat 
het de bedoeling is dat de gemeente 
op termijn geen regierol meer zal 
hebben, maar dat de toeristische 
sector dan zelf de kar moet trekken.

Bus – De gemeenteraad van Tub-
bergen heeft B&W opdracht ge-
geven te onderzoeken of er een 
busverbinding kan komen tussen 
Tubbergen en Hardenberg. Vol-
gens initiatiefnemer CDA wordt 
er steeds meer gependeld tussen 
beide plaatsen (ziekenhuis, winkels, 
werk), maar moet je een halve dag 
uittrekken om er met het openbaar 
te komen. Het college gaat onder-
zoeken wat mogelijk is.

Marine - Het ontmoetingscentrum 
voor veteranen in het Vechtdal heeft 
maandag 3 april tijd ingeruimd voor 
marinemensen. Er wordt onder 
meer aandacht besteed aan de Slag 
in de Javazee in 1942, die in een 
overwinning voor Japan eindigde. 
Marineman Martin Kedde zal 
een inleiding houden en een film 
vertonen. Ook niet-veteranen zijn 
welkom in het VOC aan de Bruch-
terweg 88 in Hardenberg. Aanvang 
10.30 uur, de toegang is gratis.

Trein - In de jaarlijkse OV-klan-
tenbarometer staat de Vechtdallijn 
Zwolle-Emmen op de derde plaats 
van best beoordeelde regionale 
treindiensten. Reizigers geven het 
treintraject in 2016 een 7,7 als 
algemeen rapportcijfer. Dat is 
hetzelfde cijfer als het jaar ervoor. 
Hardenberg-Almelo scoort een 
7,3. Iets meer dan in 2015, maar 
wel lager dan het landelijk gemid-
delde. Alle klanten waarderen het 
openbaar vervoer in Nederland met 
het rapportcijfer 7,6.

Eieren – De activiteitencommissie 
van de Hessenwegkerk in Heemse 
houdt komende week de jaarlijkse 
eierverkoopactie. De opbrengst 
is bestemd voor de Vrienden van 
Hospice ’t Huis aan de Vecht in Har-
denberg. Tot maandag 3 april kan 
worden besteld, zaterdag 15 april 
kunnen de eieren worden afgehaald.

Kanaal - De provincie Overijssel 
gaat onderzoeken of het zinvol is 
het meer dan 160 jaar oude kanaal 
Almelo-De Haandrik geschikt te 
maken voor schepen van 1000 ton. 
Dat betekent een investering van 
ruim 44 miljoen euro. Nog niet zo 
lang geleden is het kanaal voor een 
bedrag van 19 miljoen geschikt 
gemaakt voor schepen tot 700 ton, 
door het uit te diepen en door brug-
gen te vervangen. Nutteloos, heeft 
de rekenkamer uitgerekend, omdat 
er alleen maar minder schepen van 
het kanaal gebruik maken. Toch 
willen de provinciale politici dat 
het onderzoek er komt, omdat ze 
nog steeds denken dat er toekomst 
zit in vervoer over water.

I-woning - B&W van Hardenberg 
willen woningen die door twee 
huishoudens worden bewoond, de 
zogenoemde i-woningen, op ver-
zoek splitsen in twee zelfstandige 
woningen. Het gaat om zo’n 300 
woningen in het buitengebied. De 
gemeenteraad steunt het plan.

HEEMSE - Het vernieuwde ten-
nispark op sportpark De Boshoek 
in Hardenberg wordt vrijdag 31 
maart officieel geopend. Een dag 
later houdt de fusieclub Tennisclub 
Hardenberg Open Dag van 15.00 tot 
19.00 uur. Als bijzonderheid wordt 
een demonstratie Padel verzorgd 
door twee spelers uit de Neder-
landse selectie. Padel is een soort 
mix van tennis en squash. Om 18.00 
uur geeft oud-prof Sjeng Schalken 
een ledenclinic. Het nieuwe ten-
nispark bestaat uit 10 tennisbanen, 
2 padelbanen en 3 indoorbanen.

Tennispark klaar 
voor de opening

N34 - De provincie Overijssel 
heeft 153 percelen gekocht voor de 
ombouw van de N34. Over 4 wordt 
nog onderhandeld. Uit voorzorg is 
een onteigeningsprocedure gestart,  
maar de provincie hoopt dat het 
uiteindelijk zonder dwang kan.



Is Bert Nijboer zijn ‘gevoel voor 
het samenstellen van een team’ 
een beetje kwijt? Voor de niet-
voetbalkenners: Nijboer is de Joop 
Munsterman van HHC, maar dan 
eentje die financieel de zaakjes wel 
voor elkaar heeft, zeggen insiders. 
Hij beslist hoe het eerste van HHC 
eruit ziet. En dat team moet het 
volgend seizoen in de Derde Divisie 
of, met wat geluk, de Tweede Divi-
sie doen zonder de 32-jarige Mark 
Veldmate. Oud-prof van onder 
meer Groningen, Sparta en MVV, 
die twee jaar bij de Hardenbergers 
heeft gespeeld en nu mag vertrek-

ken. Nee, moet vertrekken. Te bles-
suregevoelig en te oud. Ervoor in 
de plaats komen twee reserves van 
Achilles, de aanstaande degradant 
van de Jupiler League. Veldmate 
wilde wel doorgaan en de sup-
porters waren hem nog lang niet 
zat, zo is op sociale media te lezen, 
maar Joop beslist uiteindelijk. Als 
je dan bedenkt dat de meeste spelers 
van het eerste al weer vastliggen 
voor volgend seizoen en dat de 
nieuwelingen nog nergens hebben 
laten zien dat ze bij welke club dan 
ook van toegevoegde waarde zijn, 
plus daarbij opgeteld dat HHC niet 
alleen wat de stand betreft maar ook 
kwalitatief tot de slechtste ploegen 
van de Tweede Divisie behoort, dan 
belooft dat allemaal niet veel goeds.

Ik denk trouwens dat het vertrek 
van Veldmate in internationale kwa-
liteitsbladen als Bild en de Daily 
Mirror niet op het conto van Nijboer 
geschreven wordt maar op dat van 
IS. Want alles wat onze harten doet 
krimpen wordt geclaimd door deze 
terroristen. Masood uit Birmingham 
die twee weken geleden in Londen 
enkele mensen doodreed en een 
agent neerstak had geen banden 
met IS of al-Qaida, heeft de Britse 
politie uitgezocht, maar IS liet toch 
weten dat deze organisatie erachter 
zat. Straks komen ze ook nog met 
de mededeling dat de vele treinsto-
ringen op de Vechtdallijn Emmen-
Zwolle bedacht zijn door IS.

Of is er een letter verkeerd, en is 

het de NS, vanwege jaloersheid op 
het succes van Arriva? Want toen 
de voormalige staatstreinvervoer-
der de lijn exploiteerde was het 
helemaal niks wat tijden, comfort 
en belangstelling betrof. Nu krijgt 
Arriva een dikke voldoende van de 
reizigers. En stel je eens voor dat 
de treinstellen niet steeds overvol 
zaten, en dat je niet steeds grote 
gedeelten van het traject per bus 
moest afleggen omdat er weer een 
seinstoring is, wat voor cijfer zou 
deze dochter van de Deutsche Bahn 
dan wel niet krijgen! Maar sinds 
NS het onderhoud van het spoor 
aan Prorail heeft gelaten, wassen 
ze de handen uiteraard in onschuld. 
Wat ik mij nog wel afvraag is hoe 
het in vredesnaam mogelijk is dat 

er zoveel gestoorde wissels op de 
andere Vechtdallijn zijn, tussen 
Hardenberg en Almelo. Wekelijks, 
het lijkt soms dagelijks, wordt er 
bericht dat er minder treinen rijden 
vanwege kapotte wissels. Verroest 
waarschijnlijk. Het zal wel weer op 
de centen vastzitten. 

Liedjesschrijver en dichter Willem 
Wilmink schreef het al (nou ja, zo 
ongeveer....):
Het Oosten komt altijd tekort.
De spoorlijn die gesloten wordt,
Had om ondersteuning gevraagd,
maar zie: het heeft Den Haag niet 
behaagd.
Ja, als het Utrecht was of Oss...
maar hier komt de wissel niet los.

een beeld te geven van hoe het is 
om als jongere op te groeien op 
het platteland. Brommers kiek’n is 
volgens de makers een ode aan de 
plattelandscultuur: kameraadschap, 
liefde, werk, toekomst en oneindige 
ruimte en vrijheid. Regisseur Geert-
jan Lassche volgt een jaar lang, van 
jaarwisseling tot jaarwisseling, twee 
hechte vriendengroepen uit Overijs-
sel: tieners uit Espelo (bekend van 
het grootste paasvuur ter wereld) en 
twintigers uit Nieuwleusen. Vanaf 
20.25 uur op NPO 2.

Woensdag 5 april 2017
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Röpcke-Zweersziekenhuis wordt 
Medisch Centrum Vechtdal

HARDENBERG - Nog een kleine drie jaar en dan is de naam Röpcke-
Zweersziekenhuis verleden tijd. Op 23 december van dit jaar gaat de 
eerste paal de grond in voor de bouw van een nieuw ziekenhuis, op de 
huidige parkeerplaats aan de Jan Weitkamplaan. Twee jaar later moet 
de bouw gereed zijn zodat begin 2020 het nieuwe Medisch Centrum 
Vechtdal in gebruik kan worden genomen. Een kleiner ziekenhuis 
dan het huidige, met 140 bedden op 1- en 3-persoons kamers, maar 
toegerust voor de toekomst.

Het verhaal over de nieuwbouw werd donderdag 30 maart verteld in Har-
denberg, nadat al eerder Coevorden en Ommen aan de beurt waren. In het 
gemeentehuis werd een inloopsessie gehouden waar zo’n 60 belangstel-
lend op af waren gekomen. Zij konden eerst luisteren naar bijdragen van 
bestuurders van ziekenhuis en gemeente, waarna bij borden langs de rand 

van de raadszaal tekst en uitleg werd gegeven door medewerkers van de 
Saxenburghgroep.
Dat na jaren van twijfel nu groen licht is gegeven komt volgens Henri 
Janssen, voorzitter van de Raad van Bestuur, onder meer door het gunstige 
economische klimaat. “Een jaar of vier geleden wilde geen enkele bank met 
ons in zee gaan en nu hebben zich al drie gemeld om de bouw te financie-
ren. De onderhandelingen met zorgverzekeraars heeft ook meegeholpen. 
Zij willen ook op de langere termijn zorg inkopen, zodat er een goede 
financiële basis is om van start te gaan”
Overigens zal het nieuwe ziekenhuis niet 100% nieuw zijn. Het deel van 
de huidige polikliniek dat als laatste is geplaatst, wordt hergebruikt.
De naam Röpcke-Zweers zal niet helemaal verdwijnen. Het kan zijn dat 
er bijvoorbeeld een plein naar de grondlegger van het eerste Hardenberger 
ziekenhuis wordt genoemd, maar daarover is nog geen besluit genomen.

In het gemeentehuis in Hardenberg werd tekst en uitleg gegeven over de nieuwbouw van het ziekenhuis.

Brug – Zo’n twee maanden is de 
brug over de Vecht in Junne afge-
sloten geweest voor gemotoriseerd 
verkeer, maar sinds vorige week 
mogen personenauto’s weer van 
de brug gebruik maken. Zwaar 
landbouw- en vrachtverkeer moet 
wachten op een definitieve oplos-
sing voor herstel van de slechte 
conditie van de brug en de stuw. 
Hierbij wordt gedacht aan de bouw 
van een nieuwe brug voor verkeer 
dat zwaarder is dan 3 ton.

Horeca – Het pand waar het laatst 
La Place was gevestigd aan de 
Markt in Hardenberg krijgt nieuwe 
huurders. Gerwin Binnenmars van 
brasserie De Markt en André Eg-
gengoor van Den Herdenbergher 
hebben de handen ineen geslagen. 
Zondag 30 april opent BLIJ de deu-
ren, een horecazaak naar industrieel 
ontwerp, voor mensen die op zoek 
zijn naar een koffiemoment, een 
lunch of een glas wijn en die dat 
willen nuttigen op het terras.

Bomen - Omdat Boomfeestdag 60 
jaar bestaat worden de 388 gemeen-
ten in Nederland opgeroepen het 
jubileum te vieren met de aanplant 
van extra bomen. De gemeente 
Hardenberg doet hieraan mee. 
Wethouder Jannes Janssen heeft 
de intentieverklaring ondertekend 
waarin staat dat de oproep van 
burgemeester Rombouts van Den 
Bosch wordt gesteund. Die zei vorig 
jaar tijdens de Boomfeestdag dat 
geprobeerd wordt om alle kinde-
ren van 10 jaar een eigen boom te 
laten planten. Sinds 2016 werkt de 
stichting Nationale Boomfeestdag 
samen met One Tree Per Child, een 
organisatie die is opgericht door 
zangeres Olivia Newton-John.

Kunst - Onder de titel Eigenzinnig 
exposeren twee kunstenaressen 
de komende weken hun werk bij 
HardenbergArt in het LOC aan 
de Sportlaan. Beiden laten zich 
inspireren door de natuur. Harma 
Cellarius vindt voorbeelden in 
de Engbertsdijksvenen bij haar 
woonplaats Sibculo. De opge-
dane indrukken verwerkt ze in haar 
werkplaats Tatteljee tot bronzen en 
keramieken objecten. Mia van der 
Burg uit Rotterdam werkt met tex-
tiel, porselein, hout en bladgoud en 
maakt behalve ruimtelijke objecten 
ook tekeningen in grafiet. Te zien 
tijdens de openingsuren van het 
LOC van 8 april t/m 27 mei.

Watersport - De sluis in de Vecht 
nabij natuurcentrum de Koppel in 
Hardenberg en de recreatiesluis bij 
de Haandrik, tussen Gramsbergen 
en Coevorden, zijn sinds zaterdag  
1 april weer in gebruik.

redactie@sallander.nl

Naast de vaste collectie zijn dit jaar 
twee exposities te zien. ‘In je hemd’ 
geeft een beeld van de ondermode  
voor mannen en vrouwen door 
de jaren heen. De kledingstukken 
zijn grofweg gerangschikt. Hier-

REGIO - De VPRO zendt maandag 
17 april de documentaire Brommers 
kiek’n uit. Er wordt geprobeerd 

VPRO gaat brommers kiek’n
bij is een verdeling gemaakt naar 
het materiaal waar de kleding uit 
vervaardigd werd. Vlas werd op 
het spinnewiel verwerkt tot linnen, 
schapenwol werd gesponnen en 
geverfd, de katoenplant leverde 

uiteraard katoen. De kleding (o.a. 
korsetten, hemden en bh’s) is soms 
nog heel herkenbaar, soms doet het 
ook de wenkbrauwen fronsen.
De expositie ‘Grens en smokkelen’ 
geeft in woord en beeld een indruk 
van het illegale grensverkeer dat 
hier in de buurt welig tierde.

Twee nieuwe exposities in museum ’t Stadhuus
HARDENBERG – Voor museum ’t Stadhuus aan de Voorstraat in 
Hardenberg begint het nieuwe seizoen tijdens het slotweekeinde van 
de Nationale Museumweek 2017. Zaterdag 8 april om 11.00 is de of-
ficiële opening. Daarna is het museum tot eind oktober iedere middag 
geopend van 13.30 tot 16.30 uur, uitgezonderd de zondag.



HARDENBERG - ArboPositief 
houdt woensdag 19 april de twee-
wekelijkse bijeenkomst voor werk-
zoekenden in de gemeenten Ommen 
en Hardenberg. Er wordt aandacht 
besteed aan solliciteren per video. 
De bijeenkomst begint om 10.15 
uur in de ontvangstruimte op het 
bedrijventerrein Vechtpark, Vecht-
straat 2D in Hardenberg.

De Amerikaanse honkballegende 
Yogi Berra was net als Johan Cruyff 
niet alleen een grootheid in zijn 
sport, hij wist gelijk het Neder-
landse orakel uit Amsterdam zulke 
vreemde wijsheden uit te kramen, 
dat men ze drie keer moest horen 
voordat ze begrepen werden. Als ze 
al begrepen konden worden. Maar 
eentje is blijven hangen, omdat hij 
klopt: It ain’t over till it’s over (het 
is pas voorbij als het afgelopen 
is). Aan die wijsheid klampen de 
voetbalsupporters van HHC uit 
Hardenberg zich maar vast. 

Het gaat slecht met de Hardenber-
gers, daarover hebt u vorige week 
op deze plek al iets kunnen lezen. 
De wedstrijd tegen FC Twente de 
zaterdag daarvoor was vrij drama-
tisch. Maar als je dan leest dat de 
supporters een gratis busreis krij-
gen aangeboden naar de volgende 
uitwedstrijd in Arnhem, denk je 
dat de spelers het begrepen hebben. 
Helaas was het geen goedmakertje 
van het team maar van de club. Als 
je in de belangrijkste wedstrijd van 
het jaar niet van pure wilskracht 
het gras opvreet, maar je een beetje 
tam naar de slachtbank laat leiden, 
dan mag je toch verwachten dat de 
spelers, zoals in het profvoetbal wel 
vaker gebeurt, uit schaamte voor 

hun spel de trouwe supporters be-
lonen. Nou verdienen de HHC’ers 
geen profsalaris, maar vier tientjes 
de man moeten er toch af kunnen 
voor een bus en een gehaktbal voor 
onderweg. Dan laat je zien dat je de 
wekelijkse ondersteuning ook echt 
waardeert.

Waar het niet slecht mee gaat is 
de Hardenberger middenstand. 
Tenminste, dat wil men ons doen 
geloven. Overal nieuwe winkels of 
vernieuwde oude winkels, nieuw 
elan, nieuwe ideeën, aangejaagd 
door een centrummanager. Blijk-
baar hebben de lokale winkeliers 
af en toe een schop onder hun ach-
terste nodig om met frisse plannen 

te komen. Die er best wel inzitten, 
maar ze moeten even aangeslingerd 
worden. En nu de kopers nog. Van 
de oudere generatie moeten ze het 
niet zozeer hebben. Boerin Mina 
Oldehinkel uit Collendoorn vertelt 
dat in het boek Vooruitboeren van 
de IJsselacademie: “In het begin 
waren we arm. Later waren we 
niet gewend om voor onszelf geld 
uit te geven. Wat moest dat moest 
en meer niet. Dat spijt mij achteraf 
wel.” Die generatie heeft niet ge-
leerd geld te laten rollen. Jongeren 
hebben daar minder moeite mee. In 
de eerste plaats omdat de meesten 
niet zelf arm zijn geweest en in de 
tweede plaats omdat ze wel aan 
zichzelf denken. De horeca in de 

grote steden merkt dat. In dagblad 
Trouw stond enkele weken gele-
den een verhaal over hoeveel geld 
wekelijks wordt uitgegeven door 
studenten en jongeren die net op de 
arbeidsmarkt zijn verschenen. Aan 
hippe koffietenten, aan afspraakjes 
met vrienden in een eetcafé, aan 
eten buiten de deur. De student gaf 
het minste uit, maar nog altijd 50 
euro per week aan cappuccino’s 
en hapjes. Als dat gedrag langza-
merhand ook Hardenberg verovert, 
hebben de compagnons Binnenmars 
en Eggengoor het goed geschoten 
door La Place over te nemen en 
daar de hippe horecazaak BLIJ van 
te maken. Hopelijk is dat over een 
paar jaar nog een goede naam.

Woensdag 12 april 2017
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Veenschap heeft eigen schaapskooi

WESTERHAAR - De schapen van natuurvereniging Het Veenschap 
in het gebied tussen Westerhaar en de Engbertsdijksvenen hebben 
sinds vrijdag officieel een eigen onderdak. Boswachter Van Dijk gaf 
het startsein aan de schaapsherders Henk Abbink en Lars Jansen 
Smit om een deel van de kudde naar de nieuwe schaapskooi te lokken.

Het Veenschap is een jaar of acht geleden opgericht om het terrein in de 
omgeving van het Veenmuseum aan de Paterswal in stand te houden, 
vertelde voorzitter Hans Fokke. Daarvoor hadden ze onder meer schapen 
nodig die twee keer per jaar werden gehuurd. Toen de subsidies daarvoor 
opdroogden werd gezocht naar een eigen kudde. De vereniging kocht zelf 

een aantal, kreeg subsidie voor enkele schapen en sponsoren zorgden er-
voor dat er met 60 stuks kon worden gestart. Eerst werd een onderkomen 
gehuurd, maar dankzij de hulp van Staatsbosbeheer (SBB) is er nu een eigen 
schaapskooi. Die kooi is in 1987 gebouwd, maar was niet meer nodig omdat 
de Engbertsdijksvenen vernat moesten worden en de schaapskudde werd 
opgedoekt. Die kooi is verplaatst naar een terrein naast het Veenmuseum, 
door vrijwilligers opgeknapt en door een bedrijf voorzien van een nieuwe 
rieten kap. De kudde bestaat nu uit 100 schapen en 100 lammeren, waar-
van de laatste zo’n beetje geboren werd toen het gezelschap genodigden 
naar de schaapskooi liep of zich per veentrein liet rijden, om de officiële 
opening bij te wonen.

HARDENBERG - De crisis is voor-
bij, zei CDA-raadslid Gerrit van den 
Berg in de raadsvergadering van 4 
april: er is volop werk, maar het 
aantrekken van de economie heeft 
behalve allerlei prettige bijkomstig-
heden ook enkele nadelen. Eentje 
daarvan is dat de gemeenteambte-
naren de snelheid van het indienen 
van bouwplannen niet kunnen bij-
houden. Hoe kan dat, wilde hij van 
B&W weten. Volgens wethouder 
Douwe Prinsse komt het inder-
daad voor dat er uitstel gevraagd 
moet worden om een bouwplan te 
beoordelen. “Maar dat heeft voor 
een groot deel te maken met de be-
zuinigingen die we onszelf hebben 
opgelegd. We hebben veel minder 
mensen in dienst, waardoor we niet 
meer zoals vroeger alle aanvragen 

HARDENBERG - Het Vecht-
dal College Hardenberg houdt 
woensdag 19 april een Goede-
Doelen-Dag. Het is de bedoeling 
zoveel mogelijk geld in te zamelen 
voor de organisatie Groot verzet 
tegen kanker. 

Een groep van 22 leerlingen en 10 
docenten gaat 31 augustus en 1 sep-
tember lopend of fietsend de Mont 
Ventoux beklimmen. Via spon-
soracties proberen ze een bedrag 
van 15.000 euro bijeen te brengen. 
Op dit moment is al meer dan de 
helft van dit bedrag toegezegd. De 
Goede-Doelen-Dag moet voor een 
nieuw financieel hoogtepunt zor-
gen. De onderbouw gaat die dag van 
10.00 tot 12.00 uur sporten, de bo-
venbouw komt van 13.00 tot 15.00 

uur in actie. De onderdelen waar ze 
zich voor kunnen inschrijven zijn 
zwemmen, hardlopen, wandelen 
en fietsen. De leerlingen laten zich 
hiervoor sponsoren. Zij krijgen een 
kraskaart waarop familie, vrienden 
en bekenden een sponsorbedrag 
kunnen aangeven.

Vechtdal College houdt Goede-Doelen-Dag
binnen vier weken kunnen afhande-
len. Het is echter niet de bedoeling 
dat dit structureel wordt, zodat we 
kijken of we meer mensen kunnen 
benoemen. Dat kunnen vaste men-
sen zijn of het kan via detachering, 
dat moeten we nog bekijken. Het 
gaat dan vooral om ‘plantoetsers’, 
ervaren mensen die in staat zijn 
om bouwplannen te toetsen aan de 
regels. We krijgen door de groei van 
de economie meer leges binnen en 
dat geld kunnen we gebruiken om 
zo iemand te benoemen.” Volgens 
Prinsse is het niet makkelijk om zo 
iemand te vinden, omdat bedrijven 
die ‘plantoetsers’ ook willen bin-
nenhalen. Over enige tijd wordt het 
toetsen van bouwplannen gepriva-
tiseerd en daar lopen die bedrijven 
al een beetje op vooruit.

Bouwplannen moeten sneller worden beoordeeld

Drugs – De politie Overijssel heeft 
vorige week invallen gedaan in pan-
den in Hardenberg (flat Parkweg), 
Zwolle, Wijhe, Olst en Staphorst. 
Daarbij werden hennepplanten, 
auto’s en geld in beslag genomen. 
Vijf verdachten zijn gearresteerd. 
Ook aan de Ganzenbloem in Har-
denberg-Baalderveld werd een 
hennepkwekerij ontdekt.

Woningen - Op de voormalige 
zwembadlocatie in het centrum van 
Hardenberg worden de komende 
jaren circa 90 woningen gebouwd. 
Het gaat om 40 appartementen 
langs de Vecht en 35 woningen tus-
sen de Vecht en het centrum. Op de 
plek waar nu nog het clubgebouw 
van de kanovereniging staat, naast 
de prinses Amaliabrug, gaan parti-
culieren een flat van 16 appartemen-
ten bouwen. De gemeente gaat met 
de kanovereniging op zoek naar een  
plek voor een nieuw onderkomen.

Onderzoek - Vierduizend bewo-
ners van het Vechtdal krijgen deze 
maand de oproep in de bus deel te 
nemen aan een enquête over wonen 
in het Vechtdal. Het onderzoek 
wordt uitgevoerd door het bureau 
I&O en richt zich op de manier 
waarop de inwoners de Vecht en het 
Vechtdal beleven en waarderen. Het 
betreft een tweejaarlijks onderzoek 
in opdracht van het programma 
Ruimte voor de Vecht van de pro-
vincie Overijssel. De eerste keer 
was in 2011.

Kastanjehof – De gemeente gaat 
de voormalige basisschool De 
Kastanjehof in Hardenberg-centrum 
toch niet verkopen. Er waren wel 
twee serieuze gegadigden, maar de 
gemeente wil het schoolgebouw 
houden voor onderwijsdoeleinden 
en (vooral) startende bedrijven. De 
ene belangstellende wilde er oude-
ren huisvesten, de andere had onder 
meer plannen voor een hotel met 
30 kamers, een kookstudio, ruimte 
voor vergaderingen en cursussen en 
een fietsenverhuurbedrijf.

Dorpshuis - Het dorpshuis Ons 
Gebouw in Ebbenbroek is toe aan 
een forse opknapbeurt. Het pand 
uit 1982 is het centrum van de 
buurtschap, maar is te klein, slecht 
ingedeeld en ziet er uit als een 
DDR-gebouw. De verbouw kost 
107.000 euro, maar dat bedrag heeft 
het bestuur niet. Omdat er altijd met 
een sluitende begroting is gewerkt 
en het dorpshuis nog nooit iets van 
de gemeente heeft gehad willen 
B&W 35.000 euro geven. Eigen 
geld en eigen werkzaamheden 
moeten een kleine 30.000 euro op-
leveren. De rest moet van fondsen 
en sponsoren komen.

Videosolliciteren



dan  de Hardenbergers. Maar aan de 
andere kant was zichtbaar dat HHC 
voor zijn laatste kans vocht terwijl 
Barendrecht weinig te winnen had. 
Het strijdplan van HHC was een-
voudig: Barendrecht het spel laten 
maken maar geen kansen weggeven 
en zelf met snelle tegenaanvallen 
proberen te scoren. Dat laatste lukte 
één keer goed, wat meteen vol-
doende was voor de overwinning.

VROOMSHOOP - Dinsdag 11 april: drie mei-
den uit klas 2 van het voortgezet onderwijs slaan 
links af, zonder om te kijken of hun hand uit te 
steken. Dat deden ze een paar jaar daarvoor wel 
anders, laten de fietsers achter hen zien. Om de 
beurt verschijnen tientallen leerlingen van groep 
7 van de basisscholen om in de praktijk te laten 
zien wat ze afgelopen maanden hebben geleerd. 
In heel Nederland is donderdag 6 april het the-

oretisch Verkeersexamen van Veilig Verkeer 
Nederland afgenomen. De week daarna zijn veel 
leerlingen op de fiets gestapt voor het praktisch 
Verkeersexamen.

Voorafgaand aan de fietstocht werden de fietsen 
gecontroleerd, want er moest wel veilig gereden 
kunnen worden. Daarna moest er examen wor-
den gedaan, met als doel de leerlingen bewust 

te maken van hun gedrag in het verkeer en de 
rijvaardigheid te testen. In de route van het prak-
tijkexamen worden dan ook altijd verschillende 
verkeerssituaties opgenomen zoals rotondes, 
verkeerslichten en voorrang van rechts. Uit de 
voorbeelden in Vroomshoop maar ook in andere 
plaatsen is te zien dat van dat veilig fietsgedrag 
niet veel overblijft als ze eenmaal het voortgezet 
onderwijs hebben bereikt.

VECHT - De Vechtzomp in Grams-
bergen krijgt zaterdag 6 mei of-
ficieel een naam. Dan begint ook 
het vaarseizoen voor deze replica 
van de vrachtschepen die vroeger 
over de Vecht voeren van Nord-
horn naar Zwolle. Het is de tweede 
zomp, want aan de andere kant van 
de grens, in het bij de gemeente 
Emlichheim behorende dorp Laar, 
is in 2015 eenzelfde boot te water 

Zomp als drijvend leslokaal
gelaten. De zomp wordt gebruikt 
voor toeristische tochten, maar 
sinds kort is daar een nieuw doel 
bijgekomen: een natuurtocht voor 
schoolkinderen.

De organisatoren – Samtgemeinde 
Emlichheim en Tierpark Nordhorn 
- willen ongeveer 20 schoolklassen 
uit de Grafschaft Bentheim gebruik 
laten maken van dit drijvende les-
lokaal. Voor busvervoer naar de 
ligplaats van de Vechtzomp en het 
gebruik van de platbodem heeft 
men zo’n 7.500 euro nodig. Door 
klanten van de Volksbank te laten 
stemmen op dit project hopen de 
organisatoren een groot deel van het 
bedrag aan giften binnen te krijgen. 
De kinderen leren over de waarde 
van de Vecht voor het evenwicht 
tussen planten, dieren, water en 
lucht en wat er gebeurt als de mens 
ingrijpt in dit ecosysteem.

Woensdag 19 april 2017
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Fietsexamen voor leerlingen van groep 7

Beter goed gejat dan slecht bedacht, 
zullen ze in Twente gedacht hebben. 
Want de slogan Vechtdal Overijs-
sel: alle tijd is met een kleine draai 
veranderd in Tijd zat in Twente.  Als 
je daar de Twentse beleidsmakers 
op wijst is de makkelijke reactie: 
“Er is blijkbaar meer dat ons bindt 
dan ons scheidt.”  Dat is echter de 
vraag. Je zou ook kunnen zeggen: 

de Sallanders kunnen goed dingen 
bedenken en de Twentenaren niet. 
Of de Twentenaren kunnen goed 
na-apen en de Sallanders niet.

Sallanders? Ja, of voelt u zich 
Vechtdaller? Als dat zo is hebben 
de praatjesverkopers goed werk 
geleverd. Salland was altijd een 
geografische aanduiding van het 
gebied tussen Twente en de Kop 
van Overijssel, maar de toeristische 
marketeers hebben dat veranderd: 
Salland is toeristisch verkleind tot 

Wijhe, Olst, Heino en Raalte en 
weer andere toeristische reclame-
makers hebben het noorden van de 
provincie Overijssel omgetoverd tot 
Vechtdal. Vroeger werd dat ook wel 
Vechtstreek genoemd - en terecht 
want de gemeente Hardenberg ligt 
helemaal niet in een dal - maar dat 
doet teveel denken aan de Vecht-
streek in Utrecht, bekend van de 
geschiedenislessen op de lagere 
school, omdat daar de rijke Am-
sterdamse kooplieden hun luxueuze 
landhuizen lieten bouwen. Heel 

anders dan hier, waar keuterboertjes 
in kleine behuizingen een karige 
boterham probeerden te verdienen 
op arme grond. Veel geld zit hier 
dus niet, maar wel veel tijd. In 
Overijssel kom je tot rust, het leven 
verloopt minder hectisch dan in de 
Randstad. In Duitsland weten ze 
dat al, want Goede Vrijdag kwamen 
ze in drommen naar Hardenberg 
en andere grensstadjes. Maar het 
is waarschijnlijker dat ze kwamen 
omdat het een verplichte vrije dag 
is: bedrijven, scholen en winkels 

zijn dicht. Ouderwets? Misschien, 
maar daar houden ze van. Want 
op Karfreitag geldt in Duitsland 
een dansverbod. En 52% van de 
Duitsers vindt dat goed. Vorig jaar 
nog een procentje meer, dus er zit 
weinig verschuiving in hun mening. 
Niet werken, niet leren, niet dansen, 
maar wel bij de buren winkelen. Die 
meer dan tijd voor je hebben, want 
gelet op de vele ‘kwartiertjes’ die 
bijeenkomsten en vergaderingen 
hier te laat beginnen hebben ze zelfs 
“gin benul van tied”.

Foto - Vrijdag 21 april opent wet-
houder René de Vent om 13.00 uur 
de expositie van fotogroep FotoSlag 
uit Slagharen. Dat gebeurt in het 
bedrijfsrestaurant van het gemeen-
tehuis in Hardenberg. De werken 
zijn te zien tot en met woensdag 28 
juni 2017.
 
Boerderij - Sinds vorige kan ie-
dereen op www.buitenkansen.nu 
stemmen op het beste idee voor een 
nieuwe invulling van een boerderij 
aan de Spijkerweg 1 in Stegeren, 
gemeente Ommen. Stemmen kan 
tot 1 mei. Op 17 mei maakt de jury 
van de provincie Overijssel de win-
naar bekend. De winnaar krijgt, als 
nieuwe bewoner, de sleutel van de 
boerderij voor 2 jaar om zijn win-
nende idee uit te werken. Daarna 
heeft hij het eerste recht van koop 
op de boerderij.

Emsland – De Historische veren-
ging Hardenberg ontvangt donder-
dag 20 april Piet Albers uit Emmen 
voor de voorjaarslezing in het LOC 
aan de Sportlaan in Hardenberg. 
Hij vertelt over de vijftien ‘ver-
geten’ Duitse concentratiekampen 
langs de grens van Overijssel, 
Drenthe en Groningen, de zoge-
noemde Emslandkampen. In 2005 
publiceerde hij hierover het boek 
Gevangen in het veen. De Emsland-
kampen werden in 1933 gebouwd, 
oorspronkelijk voor tegenstanders 
van Hitler. Later werden er ook 
krijgsgevangenen (waaronder veel 
Nederlanders) opgesloten. Velen 
overleefden de kampen niet. De le-
zing begint om 20.00 uur, zaal open 
om 19.30 uur en de entree is gratis.

Op orde - Het overgrote deel van 
de Overijsselse gemeenten heeft 
zijn zaken goed voor elkaar. Dat 
blijkt uit de jaarlijkse monitor 
Interbestuurlijk toezicht  van de 
provincie.  Er zijn dit jaar slechts 
drie gemeenten die intensiever 
gevolgd zullen worden. Dat zijn 
Almelo, Borne en Losser. Vorig 
jaar waren dat nog 6 gemeenten. De 
gemeenten Hardenberg, Tubbergen, 
Twenterand en Wierden voldoen op 
alle toezichtdomeinen aan de wet-
telijke vereisten.

Meevaller - Netwerkbeheerder 
Cogas keert dit jaar extra dividend 
uit. Zo’n 20 miljoen euro hebben de 
negen aandeelhoudende gemeenten 
waaronder Hardenberg, Tubbergen, 
Twenterand en Wierden extra te 
verdelen. Hardenberg ontvangt zo’n 
2,5 miljoen euro. Het vermogen van 
Cogas bedroeg in 2016 zo’n 150 
miljoen euro en dat is reden om 
bovenop het jaarlijkse dividend nog 
eens 20 miljoen extra te verdelen. 
In 2012 deelde Cogas ook al een 
extra dividend uit. Toen ging het 
om een bedrag van 75 miljoen euro 
extra dividend. Het bedrijf zit goed 
bij kas omdat in 2012 de energiele-
verantietak werd verkocht en ook 
de resterende netwerktak voor gas, 
elektriciteit en kabel TV goed boert.

BERGENTHEIM - Overijsselse 
gemeenten mogen voortaan zelf 
bepalen of een recreatiewoning 
permanent bewoond mag worden. 
Dit voorstel van D66 kreeg vorige 
week voldoende steun tijdens de 
vergadering van provinciale staten. 
Het besluit heeft ervoor gezorgd dat 
het CDA in de gemeente Harden-
berg meteen in de pen is geklom-
men en van het college van B&W 
wil weten wat die gaat doen met 
deze wijziging van beleid. Tot nu 
toe heeft de provincie het permanent 
bewonen van recreatiewoningen 

Permanent wonen in recreatiewoning
altijd tegengehouden, maar daar kan 
verandering in komen. Dat betekent 
echter niet automatisch dat elke 
recreatiewoning nu ook permanent 
bewoond mag worden.

De bewoners van recreatiepark 
Moscou in Bergentheim en Stoe-
tenslagh in Rheezerveen hebben 
jarenlang gestreden om te mogen 
blijven in hun woning. Of ze de 
champagneglazen al kunnen vullen 
is nog steeds onzeker, maar er is nu 
wel een opening geboden door de 
provincie aan de gemeenten. REGIO - Waterschap Vechtstro-

men doet donderdag 13 april mee 
aan Girls Day. Die dag worden in 
heel Nederland projecten uitge-
voerd om meisjes te interesseren 
voor techniek, ICT en vakken als 
wiskunde, scheikunde en natuur-
kunde. Vechtstromen heeft op deze 
dag een programma voor havo- en 
vwo-leerlingen op de rioolwaterzui-
veringen in Emmen en Hengelo. Na 
een rondleiding gaan de meiden zelf 
aan de slag met proefjes.

Meiden naar Girls Day

HARDENBERG – De zijden draad 
waar HHC aan hing is nog niet ge-
knapt. De Hardenbergers wonnen 
zaterdag met 1-0 van middenmoter 
Barendrecht. Aan de ene kant een 
opmerkelijke uitslag, omdat de 
Barendrechters lieten zien dat ze 
technisch meer in hun mars hebben 
en makkelijker kunnen voetballen 

HHC leeft nog
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